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ACTA PLE NÚM.  3/00 
 
 
SESSIÓ CELEBRADA PER L'AJUNTAMENT EL DIA 30 DE 
MARÇ DE  2000 
 
 
 
CARÀCTER DE LA SESSIÓ: ORDINÀRIA 
CONVOCATÒRIA: 1ª 
DATA: 30 DE MARÇ DE 2000 
 
 
 
 A la ciutat de Cornellà de Llobregat, quan són les vint hores del dia 
30 de març de dos mil, es reuneixen a la sala de sessions d'aquest 
Ajuntament, prèvia convocatòria realitzada a l’efecte en els termes legalment 
establerts, els membres integrants de l'Ajuntament Ple que a continuació es 
relacionen, en sessió ordinària i primera convocatòria, sota la Presidència del 
senyor Alcalde, i assistits per mi, la Secretària General. 
 
 
 
ASSISTENTS 
 
 
Alcalde 
 
Sr.  José Montilla Aguilera 
 
 
Primer Tinent d'Alcalde 
 
Sr.  Antonio Martínez Flor 
 
 
Tinents/a d'Alcalde 
 
Sr. Vicenç Badenes i Teixidó 
Sr. Antonio Balmón Arévalo 
Sr. José Luis Morlanes Galindo 
Sra. Carmen Romero López 
Sr. Ramon Salabert Parramon 
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Regidors/es 
 
Sr. Nèstor Artís i Villena   
Sra. Susana Cordero Rojas  
Sra. Mª Isabel Espinosa Fernández 
Sr. Sergi Fernández Mesa 
Sr. Ignacio Flórez Barrón 
Sr. Arnau Funes Romero 
Sr. Juan Antonio García Díaz 
Sr. Alberto García Llorente 
Sra. Cristina Gasull Martínez 
Sra. Judith Ibàñez Vives 
Sr. Miguel López Sánchez 
Sr. Llorenç Luna Rodríguez  
Sr. Manuel Luque del Rio 
Sr. Perfecto Madrid Olmos 
Sra. Aurora Mendo Sánchez 
Sra. Glòria Récio Díaz 
Sr. Joan Tardà i Coma 
 
 
Secretària General 
 
Sra. Carmen Alonso Higuera 
 
 
Interventor 
 
Sr.  Joan R. Sagalés Guillamón 
 
 
NO ASSISTENTS: 
 
Excusa:  
 
Sr. Antonio Naranjo Hijos 
 
 
 
 Per l'Alcaldia-Presidència  després d’indicar-se que la present sessió 
se celebrarà a porta tancada, com ja s’ha fet en supòsits similars, per existir 
una concentració de persones en la porta de l’Ajuntament,  es declara oberta 
la sessió, i es passa a despatxar els assumptes que figuren a l'ordre del dia i 
que són els següents: 
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I 
 

PART RESOLUTIVA 
 
 
PROPOSTES DE SECRETARIA 
 
 
 1.- Aprovació de l'acta núm. 2/00, corresponent a la sessió 
ordinària del dia 24 de febrer d'enguany. 
 
 L’esborrany de l’acta ha estat lliurat a tots els regidors i regidores 
junt amb la convocatòria d’aquesta sessió. 
 
 PROPOSTES D’ESMENES 
 
 En primer lloc pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal 
d’ERC, senyor Joan Tardà i Coma, per manifestar que l’acta recull de manera 
fidedigna com va anar la discussió, però després diu a la pàgina 4, quart 
paràgraf: “Tot seguit intervé el Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, senyor 
Ignacio Flórez, per manifestar la seva opinió coincident amb la manifestada pel 
Sr. Tardà”. I després diu: “Votació Unanimitat”. 
 
 En relació amb això, intervé la Secretària General per assenyalar 
que la votació per unanimitat no correspon a la intervenció al·ludida, sinó al 
punt de l’ordre del dia que es debatia.  
 
 A continuació pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal Mixt, 
senyor Alberto García Llorente, per manifestar que a la pàgina 9, en el punt 
2.4., quan es reparteix el Consell Comunitari de Serveis Socials de Cornellà, el 
Grup Mixt no està representat, i pregunta si és que ha estat un error, perquè 
no ha rebut el full de la Secretaria per participar dins del Consell. Igualment 
també ha passat amb el Consell Municipal de Participació del Medi Ambient, 
que no m’ha arribat. 
 
 Per la Secretària General, es manifesta que a l’acta només figura 
allò que conté el Decret, i no pot figurar cap altra cosa perquè es del seu text 
d’allò que es dóna compte, i,  en tot cas es mirarà perquè no s’ha incorporat el 
Grup Mixt en el Decret.     
 
 Seguidament pren la paraula la Portaveu del Grup Municipal d’IC-
V, senyora Carmen Romero López, per indicar que a la pàgina 31, en la 
intervenció del Sr. Ramón Salabert, hi ha una discordança de xifres, ja que en 
la part de modificació de crèdits consta 1.000.000,- pessetes per subvencionar 
a la Fundació Domicilia, i en la seva intervenció es parla de 1.500.000,- 
pessetes.  
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 Per part del Sr. Alcalde es confirma que l’import és un milió, o sigui 
que la modificació de crèdit està bé, i allò que no és correcte és l’altra 
quantitat.    
 
 
 VOTACIÓ         UNANIMITAT 
 
 
 
 ESMENES APROVADES 
 
 Pàgina 31, cinquè paràgraf, en lloc de 1.500.000,- ha de posar 
1.000.000,- pessetes. 
 
 
 
 2.- Donar compte i, si és el cas, ratificar els decrets i 
resolucions de l'Alcaldia que a continuació es relacionen. 
 
 
 En aquest moment s’incorporen a la sessió els regidors dels Grups 
Municipals d’IC-V, i del PSC, senyors Arnau Funes Romero i Sergi Fernández 
Mesa, respectivament. 
 
 
 Per la Secretària de la Corporació i a efectes de  la seva ratificació o 
el seu coneixement, es dóna lectura dels Decrets i Resolucions dictats per 
l'Alcaldia, el text literal dels quals és el següent: 
 
 

2.1. Decret núm. 937/00 de data 23 de febrer 
 
 “Vista la necessitat de contractar a una persona per poder cobrir el 
lloc de treball d’Auxiliar de Joventut en el CRAJ, en substitució del titular del 
lloc de treball, l’empleat  senyor José Santos Haba que passarà a desenvolupar 
temporalment les funcions de Director del Centre Joan N. García Nieto. 
 
 Atesa la proposta presentada pel Departament de Recursos 
Humans, així com el que disposen  els articles 19 i ss. del Reglament del 
Personal al Serveis de les Entitats Locals, l’article 15 de l’Estatut dels 
Treballadors i l’article  4 del Reial Decret 2729/1999, 
 
 Atès que per cobrir l’esmentat lloc de treball es precisa que el 
candidat/candidata acrediti una experiència en funcions similars en aquesta 
ciutat, per garantir el normal funcionament del centre, 
 
 Atès que el candidat proposat reuneix aquest perfil professional i 
reuneix els requisits formals per la seva contractació, 
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 Atès que la contractació pot anar amb càrrec a la partida 
pressupostaria del  programa de Joventut referida al personal laboral, 
21.454A0.13000. 
   
 Aquesta Tinència d’Alcaldia d’Interior, Comerç i Comunicació, fent 
ús de les atribucions que li confereix el Decret de l’Alcaldia 3558/99, de 15 de 
juliol 
 

HA  RESOLT 
 
 Primer.- Declarar raons d’urgència per cobrir interinament el lloc 
de treball de Auxiliar de Joventut, mentre el seu titular estigui adscrit al lloc 
de treball de Director del Centre Cívic Joan N. García Nieto. 
  
 Segon.- Autoritzar la contractació no permanent del senyor Eliseo 
Sanabria Esteban en substitució de l’empleat senyor José Santos Haba, amb 
efectes 15 de febrer de 2000 i fins tant el titular del lloc estigui desenvolupant 
les funcions de Director del Centre Cívic Joan N. García Nieto, o bé 
desapareguin les raons que justifiquen la contractació; establint-li les 
retribucions establertes per aquest lloc de treball, amb càrrec a la partida 
pressupostària 21.454A0.13000. 
 
 Tercer.- Autoritzar al Departament de Recursos Humans per a la 
formalització del corresponent contracte de treball per fer efectiu el present 
acord. 
 
 Quart.- Donar compte del contingut de la present resolució al Ple 
Municipal, i publicar la designació en el Diari Oficial de la Generalitat i Butlletí 
Oficial de la Província. 
  
 Cinquè.- Donar compte del contingut de la present resolució al  
interessat, departaments corresponents i a la representació del personal.” 
 
  
 Seguidament pren la paraula  el Portaveu del Grup Municipal 
Socialista, senyor Antonio Balmón Arévalo, per manifestar aquest acord fa 
referència a unes modificacions que ja estaven previstes a l’organigrama que 
va aprovar l’Ajuntament, en el que creàvem una plaça en l’arxiu. A aquell lloc 
s’ha destinat la persona que ocupa en aquests moments el lloc de treball de 
Director del Centre Cívic i hem procedit a fer promocions internes, per tant la 
persona que estava en el CRAJ ha passat a ocupar interinament la plaça de 
Director del Centre Cívic García Nieto i la vacant del CRAJ ha estat coberta 
amb una persona que ja s’havia presentat anteriorment a aquesta mateixa 
plaça i que havia quedat en tercer lloc, i que, a més a més, mitjançant una 
cooperativa havia estat treballant durant deu anys en aquest lloc de treball.  
 
 
 
 Després d'això els reunits manifesten quedar-ne assabentats. 
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2.2. Decret núm. 959/00 de data 24 de febrer 
 
 “Aquesta Alcaldia, mitjançant Decret dictat el dia 28 d’octubre de 
1999, amb el número 5087/99, i com a conseqüència de la nova organització 
derivada de la Corporació sorgida  de les Eleccions Municipals que varen tenir 
lloc el dia 13 de juny anterior, va designar els membres integrants del Ple del 
Consell Municipal de Cooperació i Solidaritat Internacional de Cornellà de 
Llobregat. 
 
 Atès que mitjançant escrit de data 8 de febrer últim, el Tinent 
d’Alcalde de Cultura, Esports, Relacions Ciutadanes i Cooperació i Solidaritat 
es dirigeix a aquesta Alcaldia, adjuntant l’escrit tramès per la Unió General de 
Treballadors de Catalunya, pel qual sol·licita el nomenament de representant 
d’aquesta entitat en el Consell Municipal de Cooperació i Solidaritat 
Internacional de Cornellà de Llobregat. 
  
 Per tot això, aquesta Alcaldia, en ús de les atribucions que 
legalment té conferides 

 
HA  RESOLT 

 
 Primer.- Modificar el Decret de l’Alcaldia número 5087/99, de 28 
d’octubre, en el sentit d’incloure com a  Vocals, titular i suplent, del Ple del 
Consell Municipal de Cooperació i Solidaritat Internacional de Cornellà de 
Llobregat, en representació de la Unió General de Treballadors (Unió Comarcal 
del Baix Llobregat), respectivament, als senyors Juan Sánchez Osete i Omar 
Minguillón García. 
 
 Segon.- Comunicar aquest Decret al Departament de Cultura, 
Esports, Relacions Ciutadanes i Cooperació i Solidaritat d’aquest Ajuntament, 
així com al President, Vice-president i Secretari del Consell Municipal de 
Cooperació i Solidaritat Internacional de Cornellà de Llobregat, i a les persones 
interessades, als efectes escaients.  
 
 Tercer.- Donar compte al Ple de l’Ajuntament d’aquesta resolució, 
en la pròxima sessió que es convoqui, per a la seva ratificació.” 
 
 
 
 Tot seguit se sotmet a votació el decret, i és ratificat per unanimitat 
dels assistents. 
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2.3. Decret núm. 988/00 de data 25 de febrer 
 
 “Aquesta Alcaldia, mitjançant Decret dictat el dia 26 de novembre 
de 1999, amb el número 5736/99, i com a conseqüència de la nova 
organització derivada de la Corporació sorgida  de les Eleccions Municipals 
que varen tenir lloc el dia 13 de juny anterior, va designar els membres 
integrants del Ple del Consell Municipal de Participació de Medi Ambient  de 
Cornellà de Llobregat. 
 
 Atès que mitjançant escrit de data 21 de febrer últim, la Tinent 
d’Alcalde de Medi Ambient i Sostenibilitat  dirigeix escrit a la Secretaria 
General  sol·licitant  la substitució de la senyora Blanca Mairal Calvo, pel 
senyor Marc Tauste Fortuny, en la Comissió Permanent del Consell Municipal 
de Participació de Medi Ambient  de Cornellà de Llobregat. 
  
 Per tot això, aquesta Alcaldia, en ús de les atribucions que li 
confereix l’article 11 del Reglament Orgànic del Consell Municipal de 
Participació de Medi Ambient de  Cornellà de Llobregat 
 

HA  RESOLT 
 
 Primer.- Modificar el Decret de l’Alcaldia número 5736/99, de 26 de 
novembre, en el sentit de substituir a la senyora Blanca Mairal Calvo, pel 
senyor  Marc Tauste Fortuny, en la Comissió Permanent del Consell Municipal 
de Participació de Medi Ambient  de Cornellà de Llobregat. 
  
 Segon.- Comunicar aquest Decret al Departament de Medi Ambient 
i Sostenibilitat d’aquest Ajuntament, així com al President, Vice-presidenta i 
Secretari del Consell Municipal de Participació de Medi Ambient de Cornellà de 
Llobregat, i a les persones interessades, als efectes escaients.  
 
 Tercer.- Donar compte al Ple de l’Ajuntament d’aquesta resolució, 
en la pròxima sessió que es convoqui, per a la seva ratificació.” 
 
 
 Tot seguit se sotmet a votació el decret, i és ratificat per unanimitat 
dels assistents. 
 
 
 

2.4. Decret núm. 1005/00 de data 25 de febrer 
 
 “Atès que, per acord plenari de 24 de juliol de 1997, aquest 
Ajuntament va aprovar la constitució del Consell Comunitari per a la defensa 
dels drets i de la promoció de la qualitat de vida dels infants i adolescents  de 
Cornellà de Llobregat, com a òrgan sectorial de participació de caràcter 
permanent, amb competències de caire informatiu però no resolutiu, com a 
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instrument de participació en aquelles qüestions referides a la problemàtica 
d’aquest sector a la ciutat. 
 
 Atès que un cop celebrades les Eleccions Locals convocades 
mitjançant Reial Decret 606/99, de 19 d’abril, i constituït el nou Ajuntament 
el passat dia 3 de juliol de 1999, es fa necessari procedir, en compliment de 
l'article 5 del Reglament Orgànic del Consell Comunitari per a la defensa dels 
drets i de la promoció de la qualitat de vida dels infants i adolescents, a la 
renovació dels membres del Ple del Consell. 
 
 Atès que segons disposa l’article 7  de l'esmentat Reglament 
Orgànic, els membres del Ple del Consell, representatius  de les entitats 
ciutadanes, així com la representació, per part de dos infants o dos 
adolescents, seran nomenats per l'Alcalde, mitjançant l'oportú decret, a 
proposta de les esmentades entitats, dels Grups Polítics Municipals, 
manifestada a través dels seus portaveus, i del Consell Escolar Municipal. 
 
 Per tot això, aquesta Alcaldia, en ús de les atribucions que 
legalment té conferides 
 

HA  RESOLT 
 
 Primer.- Designar als membres que, junt amb aquesta Alcaldia com 
a President nat del Consell Comunitari de la Infància i l’adolescència, de 
Cornellà de Llobregat, integren el Ple d’aquest, d’acord amb el detall següent: 
 
VICE-PRESIDENTA: 
 

• Regidora Delegada d’Educació: Cristina Gasull Martínez 
 
- VOCALS: 
 
a) Per part dels Grups Polítics Municipals: 
 

• Partit dels Socialistes de Catalunya-  
Progrés Municipal de Catalunya  
(PSC (PSC-PSOE) – PMC) Titular: Gloria Récio Díaz 
  

• Partit Popular  (PP) Titular:  Daniel Serrano Coronado
  

 
• Iniciativa per Catalunya – Verds 

 Entesa pel Progrés Municipal 
 (IC-V) – (EPM) Titular: Arnau Funes Romero  
 

• Convergència i Unió (CIU) Titular: Francisco Blanco Hernández
  Suplent: Jordi Martí Gregorio 

  Suplent: Emilia Carreras Berzuces 
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• Esquerra Republicana de  

 Catalunya - Acord Municipal 
 (ERC) Titular: Joan Tardà Coma  
 

• Esquerra Unida i Alternativa 
(EUiA) Titular: Antonio García Rey 

 
• Grup Mixt Titular: Alberto García Llorente 

 
 
 
b) Per part de les entitats ciutadanes: 
 
 
Entitat       Representant    

 
• Federació d’Associacions de 
  Veïns de Cornellà  Titular: Concepción Velaure Cidoncha 

 
• Federació d’Associacions de  
 Pares d’Alumnes de Cornellà Titular: Fermí Caldes Llevot 

 
• CEIJ MOWGLI Titular: Cristina Rodríguez Portillo 

 
• CEIJ GAVINA Titular:   Manelic Martí Becerril 

   Suplent: Marta Otalora García 
   Suplent: Angel Vázquez Viu 
   Suplent: Daniel Barbero  Sánchez 
 
• Associació Club Sanfeliu 
 Infantil i Juvenil  Titular:   Antònia López Barba 
   Suplent:  Susagna Escardibul Tejeira 
 
• Grup Esplai VOL i VOL Titular:   Joan Pallejà Peñafiel 
   Suplent: Juan Carlos López  Santamaria 
 
• Esplai JUMP de Sant 
  Ildefons Titular:   David Martínez Herrero 
 
• MIJAC Els Esquirols Titular:   Esther Moreno Sánchez 
   Suplent:  M. Carmen Moriana Romero 
 
• MIJAC Un Dromerari 

dins l’armari Titular:    Anabel Ruiz Raigón 
   Suplent:  Cristina González Servián 
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• Agrupament Escolta 

PIUS XIIè Titular:    Enric Olmos Roca 
   Suplent:   Laia Olmos Roca 

 
 
c) En representació dels infants o adolescents: 
 

• Lorena Esteban Ponce 
 

• Alberto Puente García 
 
 
 Segon.- Deixar sense efecte el nomenament efectuat a favor del 
senyor Jaume Funes Artiaga, com a Secretari del Consell Comunitari de la 
Infància i l’adolescència de Cornellà de Llobregat, designant en el seu lloc a la 
senyora Teresa Romagosa López, Tècnica Auxiliar d’Educació, de l’Institut 
Municipal d’Educació d’aquest Ajuntament, amb les funcions atribuïdes a 
aquest per l’article 11 del seu Reglament Orgànic. 
 
 Tercer.- Comunicar aquests nomenaments a l’Institut Municipal 
d’Educació, així com a les persones interessades, als efectes escaients. 
 
 Quart.- Donar compte al Ple de l'Ajuntament d'aquesta resolució, en 
la pròxima sessió que es convoqui, per a la seva ratificació.” 
 
 
 Tot seguit se sotmet a votació el decret, i és ratificat per unanimitat 
dels assistents. 
 
 
 

2.5. Decret núm. 1006/00 de data 25 de febrer  
 
 “Aquesta Alcaldia, mitjançant Decret dictat el dia 28 d’octubre de 
1999, amb el número 5085/99, i com a conseqüència de la nova organització 
derivada de la Corporació sorgida  de les Eleccions Municipals que varen tenir 
lloc el dia 13 de juny anterior, va designar els membres integrants del Ple del 
Consell Municipal de l’Esport. 
 
 Atès que mitjançant escrit de data 15 de novembre de 1999, que ha 
sigut tramès a la Secretaria General el 24 de febrer d’enguany, la 
representació de la Federació d’Associacions de Pares d’Alumnes de Cornellà, 
(FAPAC), proposa com a representant de l’esmentada Associació al Plenari i a 
la  Comissió Permanent del Consell Municipal de l’Esport, al senyor José 
Manuel Rodríguez Guerrero. 
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 Per tot això, aquesta Alcaldia, en ús de les atribucions que 
legalment té conferides 
 

HA RESOLT 
 
 Primer.- Modificar el Decret de l’Alcaldia número 5085/99, de 28 
d’octubre, en el sentit de substituir al senyor Josep Vizcón García, pel senyor 
José Manuel Rodríguez Guerrero, en el Plenari i en la Comissió Permanent del 
Consell Municipal de l’Esport de Cornellà de Llobregat. 
 
 Segon.- Comunicar aquest Decret al Departament de Cultura 
d’aquest Ajuntament, així com al President, Vice-president i Secretari del 
Consell Municipal de la Cultura, i a les persones interessades, als efectes 
escaients.  
 
 Tercer.- Donar compte al Ple de l’Ajuntament d’aquesta resolució, 
en la pròxima sessió que es convoqui, per a la seva ratificació.” 
 
 
 Tot seguit se sotmet a votació el decret, i és ratificat per unanimitat 
dels assistents. 
 
 
 
 Arribant a aquest punt el Sr. Ramón Salabert Parramón, com a 
President-Delegat de la Comissió Informativa de Planificació, Economia i 
Hisenda, manifesta que els decrets corresponents als punts 2.6., 2.7. i 2.8., 
els explicarà conjuntament. 
 
 

2.6. Decret núm. 1036/00 de data 29 de febrer 
 
 “Vista la Resolució de la Presidència del Patronat Municipal de 
l’Emissora Ràdio Cornellà número 6/00 de data 29 de febrer del 2000, d’elevar 
a aquesta Alcaldia-Presidència per a la seva aprovació la liquidació del 
Pressupost del Patronat Municipal de l’Emissora Ràdio Cornellà de 1999. 
 
 Atès que la liquidació de despeses i ingressos s’ha elaborat de 
conformitat amb les regles 420, 421, 423, 430, 432 i 433 de la Instrucció de 
Comptabilitat per a l’Administració Local, aprovada per Ordre de 17 de juliol 
de 1990, en relació amb l’article 93 del Reial Decret  500/1990, de 20 d’abril. 
 
 Atès l’informe favorable de la Intervenció Municipal. 
 
 De conformitat amb allò que disposa l’article 173 de la Llei 
39/1988, de 28 de desembre, Reguladora de les Hisendes Locals. 
 
 



 12

 
 

HE  RESOLT 
 
 
 Primer.- Aprovar la liquidació del Pressupost del Patronat 
Municipal de l’Emissora Ràdio Cornellà, corresponent a l’exercici de 1999, 
segons el resum següent: 
 
 
a) Estat de liquidació del Pressupost d’Ingressos, exercici corrent. 
 
 

 Prev.inicial/ Prev.definitiva/ Recaptació líquida/ 

Capitol Modificacions Drets reconeguts líquids Pendent de cobrament 

    

I. Impostos directes 0 0 0 

 0 0 0 

II. Impostos indirectes 0 0 0 

 0 0 0 

III. Taxes i altres ingressos 10.900.000 10.900.000 9.415.851 

 0 9.415.851 0 

IV. Transferències corrents 12.719.210 14.572.277 14.512.277 

 1.853.067 14.512.277 0 

V. Ingressos patrimonials 50.000 50.000 26.658 

 0 26.658 0 

Total operacions corrents 23.669.210 25.522.277 23.954.786 

 1.853.067 23.954.786 0 

VI. Alienació d'inversions 0 0 0 

 0 0 0 

VII. Transferències de capital 0 0 0 

 0 0 0 

Total operacions de capital 0 0 0 

 0 0 0 

VIII. Actius financers 0 0 0 

 0 0 0 

IX. Passius financers 0 0 0 

 0 0 0 

Total operacions financeres 0 0 0 

 0 0 0 

TOTAL PRESSUPOST 23.669.210 25.522.277 23.954.786 

 1.853.067 23.954.786 0 
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b) Estat de liquidació del Pressupost de Despeses, exercici corrent. 

 
 Crèdit inicial/ Crèdit definitiu/ Pagaments líquids/ 

Capitol Modificacions Oblig.reconegudes 

líquides 

Pendent de pagament 

    

I. Despeses de personal 8.744.210 11.147.277 11.133.699 

 2.403.067 11.133.699 0 

II. Despeses en béns i serveis 14.925.000 14.375.000 11.927.545 

 -550.000 13.234.167 1.306.622 

III. Despeses financeres 0 0 0 

 0 0 0 

IV. Transferències corrents 0 0 0 

 0 0 0 

Total operacions corrents 23.669.210 25.522.277 23.061.244 

 1.853.067 24.367.866 1.306.622 

VI. Inversions reals 0 0 0 

 0 0 0 

VII. Transferències de capital 0 0 0 

 0 0 0 

Total operacions de capital 0 0 0 

 0 0 0 

VIII. Actius financers 0 0 0 

 0 0 0 

IX. Passius financers 0 0 0 

 0 0 0 

Total operacions financeres 0 0 0 

 0 0 0 

TOTAL PRESSUPOST 23.669.210 25.522.277 23.061.244 

 1.853.067 24.367.866 1.306.622 

 

c) Estat de liquidació del Pressupost d’Ingressos, exercicis tancats. 

 
 Saldo Modificacions i Drets   Pendent de 

Exercici Inicial anul.lacions reconeguts nets Recaptació Cobrament 

      

 0 0 0 0 0 

TOTAL 0 0 0 0 0 

 
 TOTAL 0 0 0 0 0 
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d) Estat de liquidació del Pressupost de Despeses, exercicis tancats 

 
 Saldo  Oblig.i pagaments  Pendent de 

Exercici Inicial Modificacions ordenats nets Pagaments Pagament 

      

1987 28.569 -28.569 0 0 0 

1994 63.200 -63.200 0 0 0 

1996 3.618 -3.618 0 0 0 

1998 899.016 0 899.016 899.016 0 

TOTAL 994.403 -95.387 899.016 899.016 0 

 
e) Resultat pressupostari de l’exercici. 
 

Drets reconeguts nets (+) 23.954.786 

Obligacions reconegudes netes (-) 24.367.866 

Resultat pressupostari (=) -413.080 

Desv.positives de finançament (-) 0 

Desv.negatives de finançament (+) 0 

Despeses finançades amb romanent de tresoreria (+) 0 

Resultat pressupostari ajustat (=) -413.080 

 

f) Romanent de Tresoreria. 

 

1. Deutors pendents de cobrament (+) 62.925 

Del pressupost d'ingressos, exercici corrent 0 

Del pressupost d'ingressos, exercicis tancats 0 

D'altres operacions no pressupostaries 62.925 

menys-Saldos dubtós cobrament 0 

menys-Ingressos realitzats pendents d'aplicació 

definitiva 

0 

2. Creditors pendents de pagament (-) 2.259.439 

De pressupost de despeses, exercici corrent 1.306.622 

De pressupost de despeses, exercicis tancats 0 

De pressupost d'ingressos 0 
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De recursos d'altres entitats públiques 0 

D'operacions no pressupostàries 985.745 

menys-Pagaments realitzats pendents d'aplicació 

definitiva 

32.928 

3. Fons líquids a la Tresoreria (+) 1.110.855 

Romanent de Tresoreria Total (=) -1.085.659 

Romanent de Tresoreria per a despeses amb 

finançament afectat 

0 

Romanent de Tresoreria per a despeses generals -1.085.659 

 
g) Romanents de crèdit. 
 
1. Compromesos .................................................................              0,-Pts. 
2. No compromesos ............................................................ 1.154.411,-Pts. 
                                                                                   ---------------------------- 
                                       TOTAL ........................................   1.154.411,-Pts. 
 
 Segon.- Iniciar la tramitació administrativa per a formar el Compte 
General del Patronat Municipal de l’Emissora Ràdio Cornellà de l’exercici de 
1999. 
 
 Tercer.- Donar compte del present decret i de l’expedient de 
liquidació a l’Ajuntament Ple a la primera sessió que es celebri, de conformitat 
amb allò que disposa l’article 174 de la Llei 39/1988. 
 
 Quart.- Trametre còpia de la liquidació del pressupost del Patronat 
Municipal de l’Emissora Ràdio Cornellà a l’Administració de l’Estat i a la 
Comunitat Autònoma, d’acord amb l’article 174.5 de la Llei 39/1988.” 
 
  
   

2.7. Decret núm. 1037/00 de data 29 de febrer 
 
 “Vista la Resolució de la Presidència de l’Institut Municipal 
d’Educació (IME) número 60/00 de data 29/2/2000, d’elevar a aquesta 
Alcaldia-Presidència per a la seva aprovació la liquidació del Pressupost de 
l’IME de 1999. 
 
 Atès que la liquidació de despeses i ingressos s’ha elaborat de 
conformitat amb les regles 420, 421, 423, 430, 432 i 433 de la Instrucció de 
Comptabilitat per a l’Administració Local, aprovada per Ordre de 17 de juliol 
de 1990, en relació amb l’article 93 del Reial Decret 500/1990, de 20 d’abril. 
 
 Atès l’informe favorable de la Intervenció Municipal. 
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 De conformitat amb allò que disposa l’article 173 de la Llei 
39/1988, de 28 de desembre, Reguladora de les Hisendes Locals. 
 

HE RESOLT 
 
 Primer.- Aprovar la liquidació del Pressupost de l’IME, corresponent 
a l’exercici de 1999, segons el resum següent: 
 
 a) Estat de liquidació del Pressupost d’Ingressos, exercici corrent. 
 
 
 

 Prev.inicial/ Prev.definitiva/ Recaptació líquida/ 

Capitol Modificacions Drets reconeguts líquids Pendent de cobrament 

    

I. Impostos directes 0 0 0 

 0 0 0 

II. Impostos indirectes 0 0 0 

 0 0 0 

III. Taxes i altres ingressos 80.168.695 80.168.695 57.914.987 

 0 77.362.653 19.447.666 

IV. Transferències corrents 158.882.420 158.882.420 93.202.046 

 0 163.900.767 70.698.721 

V. Ingressos patrimonials 1.500.000 1.500.000 2.177.449 

 0 2.177.449 0 

Total operacions corrents 240.551.115 240.551.115 153.294.482 

 0 243.440.869 90.146.387 

VI. Alienació d'inversions 0 0 0 

 0 0 0 

VII.Transferències de capital 0 0 0 

 0 0 0 

Total operacions de capital 0 0 0 

 0 0 0 

VIII. Actius financers 0 4.229.081 0 

 4.229.081 0 0 

IX. Passius financers 0 0 0 

 0 0 0 

Total operacions financeres 0 4.229.081 0 

 4.229.081 0 0 

TOTAL PRESSUPOST 240.551.115 244.780.196 153.294.482 

 4.229.081 243.440.869 90.146.387 
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 b) Estat de liquidació del Pressupost de Despeses, exercici corrent. 
 Crèdit inicial/ Crèdit definitiu/ Pagaments líquids/ 

Capitol Modificacions Oblig.reconegudes 

líquides 

Pendent de pagament 

    

I. Despeses de personal 144.677.986 150.607.067 139.173.972 

 5.929.081 142.359.268 3.185.296 

II. Despeses en béns i serveis 72.566.102 68.121.102 38.416.497

 -4.445.000 50.917.474 12.500.977 

III. Despeses financeres 0 0 0 

 0 0 0 

IV. Transferències corrents 19.325.005 20.325.005 15.860.517 

 1.000.000 18.898.042 3.037.525 

Total operacions corrents 236.569.093 239.053.174 193.450.986 

 2.484.081 212.174.784 18.723.798 

VI. Inversions reals 3.982.022 5.727.022 2.364.419 

 1.745.000 4.167.914 1.803.495 

VII. Transferències de capital 0 0 0 

 0 0 0 

Total operacions de capital 3.982.022 5.727.022 2.364.419 

 1.745.000 4.167.914 1.803.495 

VIII. Actius financers 0 0 0 

 0 0 0 

IX. Passius financers 0 0 0 

 0 0 0 

Total operacions financeres 0 0 0 

 0 0 0 

TOTAL PRESSUPOST 240.551.115 244.780.196 195.815.405 

 4.229.081 216.342.698 20.527.293 

 

c) Estat de liquidació del Pressupost d’Ingressos, exercicis tancats. 
 Saldo Modificacions i Drets   Pendent de 

Exercici Inicial anul.lacions reconeguts nets Recaptació Cobrament 

      

1993 91.258 0 91.258 6.964 84.294 

1994 200.995 0 200.995 26.780 174.215 

1995 283.064 0 283.064 0 283.064 

1996 134.969 0 134.969 72.208 62.761 

1997 1.741.177 0 1.741.177 320.895 1.420.282 

1998 74.647.775 30.275 74.617.500 74.261.241 356.259 

TOTAL 77.099.238 30.275 77.068.963 74.688.088 2.380.875 
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 d) Estat de liquidació del Pressupost de Despeses, exercicis tancats. 
 

 Saldo  Oblig.i pagaments  Pendent de 

Exercici Inicial Modificacions ordenats nets Pagaments Pagament 

      

1990 1.111.231 0 1.111.231  1.111.231 

1996 19.285 0 19.285 0 19.285 

1998 20.154.207  20.154.207 20.154.207  

TOTAL 21.284.723 0 21.284.723 20.154.207 1.130.516 

 

 e) Resultat pressupostari de l’exercici. 

 

Drets reconeguts nets (+) 243.440.869 

Obligacions reconegudes netes (-) 216.342.698 

Resultat pressupostari (=) 27.098.171 

Desv.positives de finançament (-) 0 

Desv.negatives de finançament (+) 0 

Despeses finançades amb romanent de tresoreria (+) 2.152.009 

Resultat pressupostari ajustat (=) 29.250.180 

 

 f) Romanent de Tresoreria. 

 

1. Deutors pendents de cobrament (+) 84.893.814 

Del pressupost d'ingressos, exercici corrent 90.146.387 

Del pressupost d'ingressos, exercicis tancats 2.380.875 

D'altres operacions no pressupostaries 207.389 

menys-Saldos dubtós cobrament 3.000.000 

menys-Ingressos realitzats pendents d'aplicació 

definitiva 

4.840.837 

2. Creditors pendents de pagament (-) -26.581.487 

De pressupost de despeses, exercici corrent -20.527.293 

De pressupost de despeses, exercicis tancats -1.130.516 

De pressupost d'ingressos 0 
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De recursos d'altres entitats públiques 0 

D'operacions no pressupostàries -4.923.678 

menys-Pagaments realitzats pendents d'aplicació 

definitiva 

0 

3. Fons líquids a la Tresoreria (+) 88.277.999 

Romanent de Tresoreria Total (=) 146.590.326 

Romanent de Tresoreria per a despeses amb 

finançament afectat 

0 

Romanent de Tresoreria per a despeses generals 146.590.326 

 
 g) Romanents de crèdit. 
 
 
 1. Compromesos ..................................................... 4.148.922,-Pts. 
 2. No compromesos ............................................... 24.288.576,-Pts. 
                                                                                            ---------------------- 
                         TOTAL ......................................................... 28.437.498,-Pts. 
 
 
 Segon.- Iniciar la tramitació administrativa per a formar el Compte 
General de l’Institut Municipal d’Educació (IME)  de l’exercici de 1999. 
 
 Tercer.- Donar compte del present decret i de l’expedient de 
liquidació a l’Ajuntament Ple a la primera sessió que es celebri, de conformitat 
amb allò que disposa l’article 174 de la Llei 39/1988. 
 
 Quart.- Trametre còpia de la liquidació del Pressupost de l’Institut 
Municipal d’Educació a l’Administració de l’Estat i a la Comunitat Autònoma, 
d’acord amb l’article 174.5 de la Llei 39/1988.” 
 
 
  

2.8. Decret núm. 1038/00 de data 29 de febrer 
 
 
 “Vista la liquidació de despeses i ingressos de l’exercici 1999 del 
Pressupost de l’Ajuntament, elaborada de conformitat amb les regles 420, 421, 
423, 430, 432 i 433 de la Instrucció de Comptabilitat per a l’Administració 
Local, aprovada per Ordre de 17 de juliol de 1990, en relació amb l’article 93 
del Reial Decret 500/1990, de 20 d’abril. 
 
 
 



 20

 Atès que s’ha emès informe favorable per la Intervenció General 
d’aquesta Corporació. 
 
 Atès que, en virtut d’allò que disposa l’article 172.3 de la Llei 
39/1988, la competència per a l’aprovació de la liquidació del Pressupost, 
pertany a l’Alcaldia-Presidència 
 

HE  RESOLT 
 
 Primer.- Aprovar la liquidació del Pressupost de l’Ajuntament, 
corresponent a l’exercici de 1999, segons el resum següent: 
 
 
 a) Estat de liquidació del Pressupost d’Ingressos, exercici corrent. 
 

 Prev.inicial/ Prev.definitiva/ Recaptació líquida/ 

Capitol Modificacions Drets reconeguts líquids Pendent de cobrament 

    

I. Impostos directes 2.776.741.264 2.776.741.264 3.134.232.102 

 0 3.347.012.899 212.780.797 

II. Impostos indirectes 102.000.000 102.000.000 184.699.311 

 0 185.282.979 583.668 

III. Taxes i altres ingressos 601.695.243 1.001.137.306 912.155.466 

 399.442.063 1.095.131.808 182.976.342 

IV. Transferències corrents 1.846.529.347 2.119.698.026 1.905.952.475 

 273.168.679 2.216.918.952 310.966.477 

V. Ingressos patrimonials 106.626.000 106.630.687 121.864.615 

 4.687 122.247.685 383.070 

Total operacions corrents 5.433.591.854 6.106.207.283 6.258.903.969 

 672.615.429 6.966.594.323 707.690.354 

VI. Alienació d'inversions 0 0 9.750.362 

 0 9.750.362 0 

VII.Transferències de capital 0 131.988.250 27.706.048 

 131.988.250 128.404.970 100.698.922 

Total operacions de capital 0 131.988.250 37.456.410 

 131.988.250 138.155.332 100.698.922 

VIII. Actius financers 0 2.312.080.894 223.151 

 2.312.080.894 223.151 0 

IX. Passius financers 552.708.831 200.000.000 28.532.000 

 -352.708.831 200.000.000 171.468.000 

Total operacions financeres 552.708.831 2.512.080.894 28.755.151 

 1.959.372.063 200.223.151 171.468.000 

TOTAL PRESSUPOST 5.986.300.685 8.750.276.427 6.325.115.530 

 2.763.975.742 7.304.972.806 979.857.276 
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 b) Estat de liquidació del Pressupost de Despeses, exercici corrent. 

 
 Crèdit inicial/ Crèdit definitiu/ Pagaments líquids/ 

Capitol Modificacions Oblig.reconegudes líquides Pendent de pagament 

    

I. Despeses de personal 2.030.058.907 2.032.978.907 1.871.118.263 

 2.920.000 1.997.673.412 126.555.149 

II. Despeses en béns i serveis 2.114.345.737 2.215.183.731 1.665.181.458 

 100.837.994 2.048.278.656 383.097.198 

III. Despeses financeres 89.500.000 89.800.000 61.643.492 

 300.000 66.459.835 4.816.343 

IV. Transferències corrents 589.477.569 872.538.335 701.212.372 

 283.060.766 840.168.027 138.955.655 

Total operacions corrents 4.823.382.213 5.210.500.973 4.299.155.585 

 387.118.760 4.952.579.930 653.424.345 

VI. Inversions reals 718.313.472 2.964.433.364 1.032.633.890 

 2.246.119.892 1.265.571.067 232.937.177 

VII. Transferències de capital 147.000.000 169.331.769 104.318.115 

 22.331.769 105.509.795 1.191.680 

Total operacions de capital 865.313.472 3.133.765.133 1.136.952.005 

 2.268.451.661 1.371.080.862 234.128.857 

VIII. Actius financers 0 700.000 700.000 

 700.000 700.000 0 

IX. Passius financers 297.605.000 405.310.321 371.452.434 

 107.705.321 400.775.786 29.323.352 

Total operacions financeres 297.605.000 406.010.321 372.152.434 

 108.405.321 401.475.786 29.323.352 

TOTAL PRESSUPOST 5.986.300.685 8.750.276.427 5.808.260.024 

 2.763.975.742 6.725.136.578 916.876.554 

 

 c) Estat de liquidació del Pressupost d’Ingressos, exercicis tancats. 

 
 Saldo Modificacions i Drets   Pendent de 

Exercici inicial anul.lacions reconeguts nets Recaptació Cobrament 

      

1987 78.817 0 78.817 0 78.817 

1990 4.035.383 0 4.035.383 0 4.035.383 

1991 4.270.473 0 4.270.473 0 4.270.473 

1992 8.882.605 0 8.882.605 154.490 8.728.115 

1993 1.868.703 0 1.868.703 8.723 1.859.980 

1994 44.259.812 0 44.259.812 0 44.259.812 

1995 26.483.023 -380.224 26.102.799 545.077 25.557.722 
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1996 54.352.952 -5.565.230 48.787.722 30.238.111 18.549.611 

1997 84.094.091 -33.239.016 50.855.075 24.744.030 26.111.045 

1998 1.904.411.398 -95.324.572 1.809.086.826 927.581.092 881.505.734 

TOTAL 2.132.737.257 -134.509.042 1.998.228.215 983.271.523 1.014.956.692 

 

d) Estat de liquidació del Pressupost de Despeses, exercicis tancats. 

 
 Saldo  Oblig.i pagaments  Pendent de 

Exercici inicial Modificacios ordenats nets Pagaments Pagament 

      

1994 621.106 0 621.106 132.265 488.841 

1995 166.592 0 166.592 0 166.592 

1996 62.188.475 0 62.188.475 60.036.004 2.152.471 

1997 84.915.539 -20.814 84.894.725 44.070.122 40.824.603 

1997 1.056.726.015 -815.047 1.055.910.968 968.724.363 87.186.605 

TOTAL 1.204.617.727 -835.861 1.203.781.866 1.072.962.754 130.819.112 

 

e) Resultat pressupostari de l’exercici. 

 

Drets reconeguts nets (+) 7.304.972.806 

Obligacions reconegudes netes (-) 6.725.136.578 

Resultat pressupostari (=) 579.836.228 

Desv.positives de finançament (-) 393.827.243 

Desv.negatives de finançament (+) 394.768.036 

Despeses finançades amb romanent de tresoreria (+) 493.552.013 

Resultat pressupostari ajustat (=) 1.074.329.034 

 

 f) Romanent de Tresoreria. 

 

1. Deutors pendents de cobrament (+) 1.823.690.579 

Del pressupost d'ingressos, exercici corrent 979.857.276 

Del pressupost d'ingressos, exercicis tancats 1.014.956.692 

D'altres operacions no pressupostaries 51.233.351 

menys-Saldos dubtós cobrament 217.031.432 

menys-Ingressos realitzats pendents d'aplicació definitiva 5.325.308 
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2. Creditors pendents de pagament (-) 1.431.601.581 

De pressupost de despeses, exercici corrent 916.876.554 

De pressupost de despeses, exercicis tancats 130.819.112 

De pressupost d'ingressos 25.334.596 

De recursos d'altres entitats públiques 81.716.763 

D'operacions no pressupostàries 295.714.473 

menys-Pagaments realitzats pendents d'aplicació definitiva 18.859.917 

3. Fons líquids a la Tresoreria (+) 3.965.238.065 

Romanent de Tresoreria Total (=) 4.357.327.063 

Romanent de Tresoreria per a despeses amb finançament afectat 895.070.849 

Romanent de Tresoreria per a despeses generals 3.462.256.214 

 
g) Romanents de crèdit. 
 
1. Compromes .....................................................    1.004.967.193,-Pts. 
2. No compromesos .............................................    1.020.172.656,-Pts. 
                                                                            --------------------------- 
    TOTAL ..................................    2.025.139.849,-Pts 

 
 Segon.- Iniciar la tramitació administrativa per a formar el Compte 
General de l’exercici de 1999. 
 
 Tercer.- Donar compte del present acord i de l’expedient de 
liquidació a l’Ajuntament Ple a la primera sessió que es celebri, de conformitat 
amb allò que disposa l’article 174 de la Llei 39/1988. 
 
 Quart.- Trametre còpia de la liquidació del pressupost de 
l’Ajuntament a l’Administració de l’Estat i a la Comunitat Autònoma, d’acord 
amb l’article 174.5 de la Llei 39/1988.” 
 
 
 Seguidament pren la paraula el President-Delegat de l’Àrea de 
Planificació, Economia i Hisenda, senyor Ramon Salabert Parramon, per 
manifestar que com ja va tenir ocasió d’explicar-ho abastament a la Comissió 
Informativa, només afegir que es dóna compte de la liquidació del pressupost 
de l’exercici 99. El que fa referència a l’Ajuntament la totalitat de drets 
reconeguts ha estat en l’apartat d’ingressos de 7.304.972.806,- pessetes, el 
que fa referència a les obligacions reconegudes totals de 6.725.136.578,- 
pessetes, quedant un resultat pressupostari amb un superhàbit de 
579.836.228,- que són els que després tindré l’ocasió d’explicar en quines 
aplicacions es faran per finançament amb càrrec de recursos propis, 
d’inversions públiques  de l’exercici de l’any 2000.  
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 Pel que fa referència al decret de l’IME, el senyor Ramon Salabert 
Parramón, manifesta que han hagut uns drets reconeguts com a ingressos per 
243.440.869,- pessetes, pel que fa referència a despeses 216.342.698,- 
pessetes, tancant amb un superhàbit pressupostari de 27.098.171,- pessetes. 
 
 I, pel que fa referència al decret de Ràdio Cornellà, el senyor Ramon 
Salabert manifesta que han tingut uns ingressos nets de 23.954.786,- 
pessetes i unes despeses totals de 24.367.866,- pessetes, tancant amb un 
dèficit de 413.080,- pessetes. 
 
 En conjunt,  l’únic que puc dir com a element qualitatiu és que les 
previsions o estimacions, que d’alguna forma, van ser els objectius del 
pressupost de l’any 1999, bàsicament s’han assolit tots tant en ingressos com 
en despeses, així com també en la capacitat de buscar finançament propi per 
fer les aplicacions en les inversions públiques que financem amb càrrec als 
recursos de l’Ajuntament.   
 
 
 Després d'això els reunits manifesten quedar-ne assabentats. 

 
 
 

2.9. Decret núm. 1262/00 de data 14 de març  
 
 “Vist que un  lloc de treball de Tècnic Superior en Comunicació 
resta vacant des del dia 1 de febrer de 2000 per la suspensió de la relació 
contractual de la seva titular,   senyor Rocio García Pérez, com a conseqüència 
del seu nomenament perquè ocupi el càrrec de  Directora de Radio Cornellà,  
aprovat pel Decret de l’Alcaldia número 448/00 de data 1 de febrer de 2000. 
 
  Atès que per raons de funcionament es convenient cobrir les 
funcions del l’esmentat lloc de treball en el departament de Premsa i 
Comunicació amb un/una professional que pugui assegurar les seves tasques. 
 
 Atès que la candidata proposada  es la senyora Gemma Campos 
Bou que reuneix els requisits i coneixements adequats pel seu 
desenvolupament per la experiència acreditada com a col.laboradora en el 
serveis informatius en l’emissora municipal de Radio Cornellà. 
 
 Atès el que preveuen  els  articles 19 i 22 del Reglament de Personal 
al Servei de les Entitats Locals. 
 
 Vist l’informe del Cap del Departament de Recursos Humans. 
 
 Aquesta Tinència d'Alcaldia d'Interior, Comerç i Comunicació, fent 
ús de les atribucions que li confereix el Decret de l'Alcaldia 3558/99, de 15 de 
juliol. 
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HA  RESOLT 
 

 Primer.- Declarar raons d'urgència per substituir a l’ empleada 
d’aquest Ajuntament senyora Rocio García Pérez que està en la situació 
administrativa  de suspensió de la seva relació contractual, com a 
conseqüència del seu nomenament perquè ocupi el càrrec de  Directora de 
Radio Cornellà,  aprovat pel Decret de l’Alcaldia número 448/00 de data 1 de 
febrer de 2000. 
 
 Segon.- Autoritzar la contractació laboral no permanent de la 
senyora Gemma Campos Bou, en qualitat de Tècnica Superior en 
Comunicació, en el Departament de Premsa i Comunicació,   amb efectes del 
dia 8 de març de 2000, en substitució de l’empleada senyora Rocio García 
Pérez,  i mentre romandri aquesta situació administrativa o s’hagi de resoldre 
per qualsevol dels supòsits recollits en l’article 24 del Reglament del Personal 
al Servei de les Entitats Locals. 
 
 Tercer.- Establir-li les condicions laborals que corresponguin al lloc 
de treball de Tècnic Superior en Comunicació i les següents retribucions 
mensuals: 
 
 Salari Base...............................................  161.184,-  
 Complement de responsabilitat.................    64.238,- 
 Complement de condicions.......................      7.976,- 
 Complement de productivitat...................     11.820,- 
 Complement de dedicació.........................    33.636,- 
 
 Quart.- Autoritzar al Departament de Recursos Humans a la 
formalització del corresponent contracte de treball per fer efectiu el present 
acord. 
  
 Cinquè.- Donar compte del contingut de la present resolució al Ple 
Municipal, i publicar la designació en el Diari Oficial de la Generalitat i Butlletí 
Oficial de la Província. 
 
 Setè.- Donar compte del contingut de la present resolució a 
l’interessada, Departament de Premsa i Comunicació, i a la representació del 
personal.” 
 
 
 Pel que fa a aquest punt, el Portaveu del Grup Municipal Socialista, 
senyor Antonio Balmón, indica que fa referència a allò que ja es va comentar 
sobre el tema de l’emissora, i també en la línia ja comentada de cobrir els llocs 
per promoció, amb una persona que fins ara havia estat treballant a l’emissora 
que és Gemma Campos la qual cobreix temporalment la plaça de Rocio García.  
 
 
 Després d'això els reunits manifesten quedar-ne assabentats. 
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PROPOSTA DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA DE PLANIFICACIÓ, ECONO-
MIA I HISENDA 
 
 
 3.- Aprovació inicial de la modificació de crèdits núm. 10/2000 
del Pressupost de l’Ajuntament, mitjançant crèdit extraordinari, 
suplement de crèdit i minoració d’ingressos finançada amb aplicació del 
romanent líquid de Tresoreria de 1999, baixes per anul·lació de despeses 
i majors ingressos. 
 
 DICTAMEN 
 
 “Vista la necessitat de concedir crèdits extraordinaris per tal de 
reconèixer crèdits d’exercicis tancats, no reconeguts en el seu moment, pels 
quals no existeix  dotació adequada i suficient al vigent pressupost, en les 
àrees de via pública, manteniment i serveis, per import de 7.179.568 pessetes; 
d’interior i comerç i comunicació, per import de 192.959 pessetes; 
d’urbanisme, habitatge i infrastructures, per import de 1.354.373 pessetes; de 
serveis econòmics, per import de 38.896 pessetes; de joventut, per import de 
4.200 pessetes; de cultura, relacions ciutadanes, esports i cooperació, per 
import de 2.124.467 pessetes, i; així com una part d’una factura d’eliminació 
de residus a favor de l’Entitat Metropolitana de Serveis Hidràulics i 
Tractament de Residus, per import de 3.588.020 pessetes, i d’acord amb les 
peticions realitzades per aquests. 
 
 Vista la necessitat de concedir crèdits extraordinaris per tal de fer 
front als compromisos derivats de l’execució dels projectes de “Reforma i 
rehabilitació edifici Can Gaya” (modificat) i a la liquidació del mateix, per 
import total de 32.185.593 pessetes i de rehabilitació edifici taller ocupacional 
“Can Cors”, per import de 35.801.656 pessetes, i atesa la impossibilitat de 
incorporar el romanent de crèdit de pressupost de 1999, ja que aquest 
procedeix de 1998 i, segons el que disposa l’art. 163.2 de la Llei 39/1988, no 
són incorporables més enllà de l’exercici següent. 
 
 Vista la necessitat de concedir crèdits extraordinaris per tal de fer 
front ales liquidacions provisionals  dels projectes d’obres d’urbanització plaça 
Almeda i dels bucs musicals, per import de 5.449.881 pessetes i de 2.819.485 
pessetes, respectivament. 
 
 Vist, així mateix, cal suplementar els crèdits pressupostaris 
corresponents a: Grup representació municipal (75.111AO48924), en 600.000 
pessetes, com a conseqüència de la constitució del grup mixt;  aportació al 
Consorci Localret (75.463AO.46701), en 382.290 pessetes, com a 
conseqüència d’una aportació extraordinària; conveni ADIGSA 
(75.432AI.45100), en 2.909.125 pessetes, com a conseqüència de les 
subvencions de 1998 i 1999 en compliment de l’esmentat conveni- marc; 
Campanya promoció comercial (29.622BO.48924) en 4.500.000 pessetes, com 
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a conseqüència del compromís adquirit l’any 1999 relatiu al 2n 50% de la 
subvenció atorgada; campanya promoció mercats (29.622BI.48923), en 
1.400.000 pessetes, com a conseqüència del compromís adquirit l’any 1999 
relatiu al 2n 50% de la subvenció atorgada. 
 
 Vista la necessitat de concedir crèdits extraordinaris com a 
conseqüència dels compromisos adquirits l’any 1999, relatius a diverses 
subvencions de cooperació internacional per al municipi de Meanguera , Poder 
Popular de La Habana, i pel municipi de Suichitoto, per uns imports, 
respectius, de 1.024.112 pessetes, 1.000.000 i 825.000 pessetes. 
 
 Vista la necessitat de consignar nominativament en el pressupost 
les subvencions relatives a la partida 73.322CO.48921 de Pacte per l’ocupació. 
 
 Vista la necessitat, proposada pel departament de cultura, de 
concedir un crèdit extraordinari de 1.750.000 pessetes per a la fabricació dels 
nous Gegants de Cornellà, i l’aportació de 1.000.000 pessetes que farà la 
Caixa de Estalvis i Pensions de Barcelona. 
 
 Vista la necessitat de concedir crèdit extraordinari per atendre les 
taxes que comporten la legalització davant les campanyes col·laboradores de 
l’administració de les instal·lacions elèctriques per un import de 150.000 
pessetes a la partida de nova creació 13.432EO.2260501. 
 
 Vista, finalment, la conveniència de determinar la quantia final del 
crèdit a concertar l’any 2000, per a finançar parcialment les inversions, tal 
com figurava al programa de finançament inclòs a l’expedient del Pressupost 
d’enguany, quantia que es xifra en 303.100.000 pessetes. 
 
 Vista la liquidació del pressupost de 1999 i el romanent líquid de 
tresoreria disponible. 
  
 Atès el que estableix l’article 158 de la Llei 39/1988, Reguladora de 
les Hisendes Locals, de 28 de desembre i els articles 35, 36 i 37 del R.D. 
500/1990 de 20 d’abril. 
 
 Atès el que estableix l’article 14 de les Bases d’Execució del 
Pressupost per a l’any 2000. 
 
 El Ponent de l’Àrea de Planificació, Economia i Hisenda, vist el 
dictamen favorable de l’esmentada comissió, proposa al Ple de l’Ajuntament 
l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Aprovar l’expedient de modificació de crèdits número 
10/00, per crèdit extraordinari i suplement de crèdit finançat amb càrrec a 
romanent de Tresoreria, baixes per anul.lació de despeses i majors ingressos 
que es proposa, segons el següent detall: 
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ESTAT DE DESPESES 

 Consignació Consignació 
Partida Descripció              actual     Altes         Baixes     Final. 
 

51.432A1.21001 Reparació Vies Públiques (CR) 0 265.556 --- 265.556 

51.432B0.21202 Escomeses (CR)0 0 1.054.365 --- 1.054.365 

51.432A1.2260208 Anuncis Oficials (CR) 0 34.452 --- 34.452 

61.451D0.2260705 Festival de Pallassos (CR) 0 114.086 --- 114.086 

61.451DO.2260713 Corpus (CR) 0 233.856 --- 233.856 

61.451EO.2260543 Activitats biblioteca (CR) 0 69.971 --- 69.971 

61.453AO.2260544 Activitats museu (CR) 0 209.400 --- 209.400 

61.451DO.2260711 Reis (CR) 0 267.232 --- 267.232 

61.451DO.2260512 Activitats culturals (CR) 0 680.598 --- 680.598 

61.451BO.2260545 Música (CR) 0 124.120 --- 124.120 

62.463D1.2260712 Despeses funcionament districtes (CR) 0 81.250 --- 81.250 

62.463BO.62313 Material inventariable/Rel ciutadanes (CR) 0 41.760 --- 41.760 

81.454AO.2200002 Material oficina no inv./Joventut (CR) 0 4.200 --- 4.200 

62.432B0.21301 Mant. Fotoc./Relacions Ciutadanes (CR) 0 35.974 --- 35.974 

71.611A0.2200102 Llibres i Publicacions (CR) 0 38.896 --- 38.896 

11.222A0.62307 Adq. Material inventariable (CR) 0 1.155.360 --- 1.155.360 

11.222B0.22702 C.P.S./Seguretat (CR) 0 429.215 --- 429.215 

23.121C0.2200102 Llibres i Publicacions (CR) 0 17.120 --- 17.120 

23.121C0.21302 Reparació i mant. Fotocopiadora (CR) 0 63.998 --- 63.998 

23.121C0.22202 Comunicacions postals (CR) 0 16.550 --- 16.550 

23.121C0.2220002 Telèfons (CR) 0 48.891 --- 48.891 

13.432E0.2210302 Combustible/manteniment (CR) 0 170.273 --- 170.273 

26.121E1.62501 Equips d’oficina/Contractació (CR) 0 46.400 --- 46.400 

62.463D2.2260542 Suport Cornella.net (CR) 0 266.220 --- 266.220 

14.432B0.6010423 Remodelació Pl. del Sol (CR) 0 371.200 --- 371.200 

14.432C0.62305 Rotulació exterior (CR) 0 28.084 --- 28.084 

12.432C0.2210102 Subm. Aigua edificis (CR) 0 4.404.081 --- 4.404.081 

12.431B0.21304 Reparació Ascensors (CR) 0 1.740 --- 1.740 

13.511A0.21001 Reparació Via Pública (CR) 0 302.912 --- 302.912 

13.431B0.21201 Reparació Edificis (CR) 0 316.703 --- 316.703  

75.432A1.45100 Conveni ADIGSA 1000 2.909.125 --- 2.910.125 

14.431A0.6320109 Reforma edifici Can Cors 0 35.801.656 --- 35.801.656 

14.222A0.6320108 Remodelació edifici Guàrdia Urbana 0 32.186.593 --- 32.186.593 

51.431A0.6010904 Bucs musicals 0 2.819.485 --- 2.819.485 

14.432B0.6010425 Urbanització Plaça Almeda 0 5.449.881 --- 5.449.881 

62.465A0.49103 Subvenció municipi Meanguera 0 1.024.112 --- 1.024.112 

62.465A0. 49104 Subv. Poder Popular de La Havana 0 1.000.000 --- 1.000.000 

62.465A0.49102 Subv. Municipi Suchitoto 0 825.000 --- 825.000 

75.111A0.48924 Grups  representació Municipals 15.912.000 600.000 --- 16.512.000 

75.463A0.46701 Aportació a Localret 421.000 382.290 --- 803.290 
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73.322C0.48921 Pacte per l’Ocupació 7.000.000 --- 6.950.000 50.000 

73.322C0.48922 Subv. Coord. contra Marginació 0 2.250.000  2.250.000 

73.322C0.48923 Subv. Carmen Carrasco Calvo 0 700.000 --- 700.000 

73.322C0.48924 Subvenció U.G.T. 0 1.500.000 --- 1.500.000 

73.322C0.48925 Subvenció CC.OO. 0 1.500.000 --- 1.500.000 

73.322C0.48926 Subv. Confederació Empresaris Baix Llob. 0 1.000.000 --- 1.000.000 

61.451D0.62306 Material inventariable Gegants 0 1.750.000 --- 1.750.000 

61.451D0.63300 Material inventariable Reis 1.000.000 --- 750.000 250.000 

75.442BO.226.0542 Eliminació de R.S.U. (CR) 0 3.588.020 --- 3.588.020 

29.622BO.48924 Campanya promoció comercial 900.000 4.500.000 --- 13.500.000 

29.622BI.48923 Campanya promoció mercats 2.800.000 1.400.000 --- 4.200.000 

13 432EO 2260501 Despeses diverses/Mant. 0 150.000 --- 150.000 

13 432EO2200001 Material oficina no invent. 1.515.000 --- 150.000 1.365.000 

 TOTAL DESPESES 21.549.000 112.230.625 7.850.000 125.929.625 
 
 
 
ESTAT D’INGRESSOS 

    Previsió Previsió 
Partida Descripció              inicial     Altes         Baixes     Final. 
 

71.870.00 Rom. Tresor. crèdit extraord. 0 93.589.210 --- 93.570.098 

71.870.01 Rom. Tres. suplem. crèdits 0 9.941.415 --- 9.941.415  

71.870.023 Rom. Tres. minoració ingressos --- 331.042.000 --- 331.042.000 

71.91701 Préstec a llarg termini 634.142.000                 ---    331.192.000 303.100.000 

71.48001 La Caixa d’Estalvis i Pensions   0 1.000.000 --- 1.000.000 

 TOTAL INGRESSOS 634.142.000 435.572.625  331.192.000 738.503.513 

 

 Segon.- Modificar el Programa de Finançament de 2000, inclòs en el 
Pressupost General, ajustant-lo a aquesta modificació de crèdit, segons el 
quadre annex. 
 
 Tercer.- Exposar al públic el present acord en els termes establerts 
en l’article 150 de la Llei 39/1988, de 28 de desembre, Reguladora de les 
Hisendes Locals. 
 
 Quart.- El present acord s’entendrà definitiu si en el termini 
d’exposició pública no hi ha reclamació contra el mateix.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Ramón Salabert Parramón, com a President-
Delegat de la Comissió Informativa de Planificació, Economia i Hisenda, es fa 
una explicació del dictamen, manifestant que en el Ple d’avui, i un cop liquidat 
el pressupost, és quan podem fer les aplicacions corresponents a dos aspectes 
que són molt importants; una que són totes aquelles obligacions que tenim 
com a reconeixement de crèdit, com a crèdits reconeguts durant l’exercici 99, i 
que el seu desplegament o la seva finalització entra dins de l’exercici 
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pressupostari del 2000. Per altra banda, uns suplements de crèdit per algunes 
partides amb les que hi havia compromís però no hi havia dotació 
pressupostària, i, finalment, l’aplicació del resultat pressupostari de la 
liquidació a la que abans he fet esment, amb la definició total de quina part 
s’aplica com inversions, i quina part necessitem com a crèdit extern. 
 
 Això, continua manifestant el Sr. Salabert, fa que hi hagi una 
modificació de crèdit important de l’ordre de 125.000.000,- pessetes, dels 
quals en altes s’incorporen 112.000.000,- pessetes, i fonamentalment  és la 
suma dels reconeixements de crèdit de l’any 1999, que s’han de fer front a 
l’any 2000, i de suplements de crèdit d’alguns temes que teníem compromís i 
no hi havia dotació. Això es finança amb càrrec a crèdit extraordinari 
93.570.098,- pessetes, amb càrrec als suplements de crèdit 9.941.415,- 
pessetes, i, de l’aplicació de l’exercici pressupostari del 99, s’apliquen 
331.042.000,- pessetes a inversió en recursos propis, i, se sol·licita un préstec 
de 303.100.000, pessetes que se sol·licitarà a la Caixa de Catalunya, 
bàsicament perquè existeix el conveni amb la Diputació de Barcelona segons 
el qual aquests préstecs a l’administració local venen subvencionats amb tres 
punts el tipus d’interès del mercat. Amb aquesta fórmula de finançament, 
intentem cobrir totes les operacions de capital que estaven previstes en el 
pressupost de l’any 2000, que era de 634.142.000,- pessetes.          
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
 
 
 
PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA D'OBRES, URBANISME, 
MANTENIMENT, SERVEIS I MEDI AMBIENT 
 
 
 4.- Aprovació definitiva de la relació de béns i drets afectats per 
l’expropiació necessària per l’execució del projecte complementari de 
“Connexió, interrelació i ordenació d’un espai situat entre la part alta i 
baixa de Cornellà de Llobregat”, propietat atribuïda al senyor Jaume Arús 
i Ribas. 
 
 DICTAMEN 
 
 
  “Vist l'expedient instruït per a l’expropició dels terrenys propietat 
atribuïda al  senyor Jaume Arús i Ribas, necessaris per a l’execució del 
projecte complementari de “Connexió, interrrelació i ordenació d’un espai 
situat entre la part alta i baixa de Cornellà de Llobregat”. 
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  Vist l'acord plenari de data 24 de novembre de 1999 d’aprovació 
inicial de l'esmentat expedient d’expropiació  així com la seva publicació per 
un període de vint dies en el Butlletí Oficial de la Província de Barcelona, i en  
el Periódico, en dates 10 de desembre i 8 de desembre de 1999 
respectivament. 
 
 Vista que  es va  presentar al.legació a nom del senyor Jaume Arús i 
Ribas en data 28 de desembre de 1999 i de Registre General d’Entrada a 
l’Ajuntament número 37829, mitjançant la qual manifesta que  en data 27 de 
desembre de 1999 ha tingut coneixement de l’anunci oficial referent a l’acord 
de referència en el diari El Periódico de data 8 de desembre de 1999 i que, per 
tant, no s’ha tingut en compte la normativa aplicable, que no s’han respectat 
els terminis previstos per la legislació i que no s’ha realitzat comunicació 
individual al propietari del bé a expropiar ni se l’ha requerit individualment 
per a la presentació del full d’apreuament, aconseguint amb aquesta actuació 
que el propietari dels terrenys objecte d’expropiació no pogués personar-se ni 
fer al·legacions ni valoracions en l’expedient, amb el consegüent perjudici, per 
la qual cosa sol·licita que es procedeixi al compliment dels tràmits legals i 
comunicació individual i directa dels actes administratius que integren 
l’expedient expropiatori, suspenent-se mentrestant les actuacions fins el 
compliment d’aquest tràmit i, en cas de no fer-se, acordar la nul·litat 
d’actuacions que esdevinguin per la manca de notificació. 
 
 Vist que en data 22 de març de 2000, amb Registre General 
d’Entrada número 9379, el senyor Arús i Ribas presenta juntament amb el full 
d’apreuament, un escrit d’al.legacións a la valoració de l’expropiació segons el 
qual la finca de la qual és propietari pertany a un àmbit residencial i per tant 
s’ha de valorar en porció de l’aprofitament del mateix. 
 
 Atès l’informe emès per la Cap del Departament Tècnic 
d’Urbanisme, Habitatge i Infrestructures en relació a l’al.legació presentada en 
data 22 de març de 2000, del següent tenor literal: 
 

 “L’al·legant en cap moment s’oposa a la citada al·legació, ja que el 
mateix ha proporcionat els documents (acceptació d’herència i 
pagament de plusvàlues de la mateixa) que figuren a l’expedient. Es 
una al·legació  a la valoració de l’expropiació, a l’hora que presenta 
el full d’apreuament corresponent. Els cinc punts de que consta 
l’al·legació es poden resumir en dos : “la seva finca pertany a un 
àmbit  residencial i per tant s’ha de valorar en funció de 
l’aprofitament del mateix”. 

 
En la primera de les al·legacions textualment assevera: m’hi oposo a 
la valoració que l’Ajuntament ha donat al terreny, del que en soc 
propietari, situat en front de l’edifici d’habitatges de l’Avinguda de 
Salvador Allende número 55. No es pot considerar que el terreny 
està en front d’un edifici d’habitatges, quan l’únic punt en comú 
amb el citat carrer es a través d’un mur de contenció 
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d’aproximadament 4m d’alçada, ja que el desnivell existent des del 
carrer Salvador Allende a l’extrem inferior del terreny es 17,7 m., es 
a dir passen de la cota 51,4 del carrer Salvador Allende a la cota 
33,7 en l’extrem inferior del terreny. L’expropiació  del terreny, 
objecte de l’expedient, es necessari per executar el projecte 
complementari del  de  “Connexió, interrelació i ordenació d’un 
espai situat entre la part alta i baixa de Cornellà de Llobregat”, les 
obres del qual han finalitzat en juny del 99 i per la seva execució 
fou necessari  expropiar terrenys, de propietat privada. Els terrenys 
expropiats anteriorment, l’al·legant considera que no formen part 
del mateix entorn urbanístic que els de la seva propietat, justificant 
la seva afirmació perquè no son contigus ni tenen les mateixes 
característiques, obvien que tots pertanyen al mateix àmbit del 
projecte i si es parla de característiques en el cas anterior es 
tractava d’un terreny completament pla en lloc del talús d’ara. 

 
L’expedient d’expropiació en la descripció del bé a expropiar diu 
clarament: la qualificació urbanística del terreny, d’acord a la 
modificació puntual del Pla general Metropolità, de 10 de març del 
99, es de zona de parcs i jardins urbans de nova creació d’àmbit 
local (clau 6b), i qualsevol tècnic urbanístic coneix la diferència 
entre qualificació urbanística i sòl pendent d’urbanitzar, que com el 
seu nom indica vol expressar que es tracta d’un sol sense serveis 
perquè encara no s’ha urbanitzat. Per altra part, no n’hi ha que 
buscar motius estranys en la modificació puntual del PGM del març 
del 99, ja que la fort pendent de la zona que fa impossible el seu 
aprofitament urbanístic es l’origen de la modificació, es a dir, la 
seva topografia impedeix qualsevol ús diferent al de verd . 

 
El terreny, objecte de l’expedient d’expropiació, pertany a un àmbit 
de sistemes locals, envoltats per sistemes generals: Ronda de Dalt i 
RENFE. L’aprofitament del terreny atenent, al principi 
d’equidistribució de beneficis i càrregues,  per un sòl que mai ha 
cotitzat com a urbà, no pot ser diferent que el de la resta del seu 
àmbit d’actuació (en la zona d’equipaments per una superfície de 
15822m2 tan sols es permet una edificabilitat  màxima de 400 m2: 
0.025%) . Es a dir, es vulneraria el mateix principi, en que es base 
l’al·legant, s’hi es consideres un aprofitament i un valor 
d’expropiació diferent al fixat pels terrenys limítrofes (3822 
ptes/m2). L’al·legant fa un resumen de tota la legislació urbanística 
aplicable a les expropiacions i de la Jurisprudència, però a l’hora  
d’interpretar-la ho fa  d’una forma totalment parcial, ja que es 
impensable que un terreny que no podria tenir un destí diferent a 
verd per la seva orografia i situació, es a dir un terreny residual, 
pugui valorar-se a 61.697 ptes/m2. L’Administració ha de velar pels 
interessos dels administrats  de manera equitativa i justa i, la 
legislació vela perquè a l’expropiat se l’hi valori de forma racional, 
ara bé això no implica  que un terreny que en el mercat immobiliari 
no tindria cap valor per la seva orografia s’intenti que  
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l’administració  actua de “rei Mides”. A més s’apliquessin  
l’aprofitament de l’entorn (zona d’equipaments de l’àmbit donat pel 
planejament) la valoració total encara seria inferior, però a l’hora de 
valorar i, tal com s’ha explicat s’ha tingut en compta el preu de les 
expropiacions, anteriors a la modificació puntual de març del 99 
que ha regulat l’aprofitament del sector, del mateix àmbit 
d’actuació. 

 
Per tant, a judici del tècnic signant, s’han de desestimar les 
al·legacions realitzades pel senyor Jaume Arús i Ribas i la valoració 
que figura a l’expedient d’expropiació s’ha de mantenir.” 

 
  Atès l’informe emès per la Cap del Departament Administratiu 
d'Urbanisme, Habitatge i Infraestructures de data 22 de març d’enguany, en 
relació a l’al.legació presentada en data 28 de desembre del 1999, mitjançant 
el qual posa de manifest que “no s’han de prendre en consideració les 
al·legacions efectuades pel Sr. Arús contra l’acord plenari de data 24 de 
novembre de 1999, sobre l’aprovació inicial de la relació de propietaris, béns i 
drets afectats per l’expropiació necessària per a l’execució del projecte 
complementari de “Connexió, interrelació i ordenació d’un espai situat entre la 
part alta i baixa de Cornellà de Llobregat”, donat que, d’una banda, l’expedient 
acompleix el que preveu la normativa urbanística vigent i aplicable i, d’una 
altra, l’al·legant, personalment o a través del seu representant, ha tingut vista 
de l’expedient dues vegades, s’ha negat a rebre una notificació en les 
dependències del Departament d’Urbanisme i finalment, en data 3 de març 
d’enguany, ha rebut la notificació en el seu domicili.“ 
 
 Atès el que disposen l’article 85 de la Llei d'Expropiació Forçosa de 
1954, article 101 i següents  del Reglament d'Expropiació Forçosa de 1957,  
pel que fa  a l'expropiació per raons urbanístiques. 
 
 Vistos els articles 22 i 47 de la Llei Reguladora de les Bases del 
Règim Local, en la nova redacció donada als mateixos per la Llei 11/99, de 21 
d’abril, i els articles 50.2.c) i 112.3.k) de la Llei Municipal i de Règim Local 
8/87, de 15 d'abril, relatius a les competències atribuïdes al Ple de la 
Corporació Local, així com el dictamen de la Comissió Informativa d’Obres, 
Urbanisme, Manteniment, Serveis i Medi Ambient, el Regidor Delegat de l’Àrea 
d’Urbanisme, Habitatge i Infraestructures  proposa a l’Ajuntament Ple 
l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
  
 Primer.- Desestimar les  al.legacions presentades pel senyor Jaume 
Arús i Ribas, en el sentit que es desprèn de l’informe emès per la Cap del 
Departament Administratiu d’Urbanisme, Habitatge i Infraestructures en data 
22 de març de d’enguany. 
 
 Segon.- Aprovar definitivament la relació de propietaris, béns i drets 
afectats per l’expropiació necessària per l’execució del projecte, complementari 
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de “ Connexió, interrelació i ordenació d’un espai situat entre la part alta i 
baixa de Cornellà de Llobregat propietat atribuïda al  senyor Jaume Arús i 
Ribas. 
 
 Tercer.- Rebutjar el full d’apreuament presentat  pel senyor Jaume 
Arús i Ribas i en conseqüència elevar al Jurat d’Expropiació de Catalunya 
l’expedient corresponent els efectes legals oportuns. 
 
 Quart.- Notificar el present acord als interessats pel seu 
coneixement i efectes.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 

 Per part del Regidor-Delegat de l'Àrea d'Urbanisme, Habitatge i 
Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, es fa una explicació del 
dictamen, manifestant que té per objecte l’aprovació definitiva de l’expropiació 
necessària per fer l’obra de la part alta i la part baixa, la continuació de la 
mateixa i afecta a un terreny que hi ha darrera del camp de futbol de Sant 
Ildefons. Es rebutgen les al·legacions presentades en les que ens demanaven 
130.000.000,- pessetes per 1.700 m2 de sòl qualificat a l’efecte ja que és fora 
de tot sentit i de tota mesura demanar 130.000.000,- pessetes per 1.700 m2  
d’una zona afectada. Sembla que l’al·legant té poca voluntat d’arribar a un 
acord, i, després en una segona part diu que no ha estat notificat, quan 
l’acord ha estat notificat personalment i l’al·legant ha fet gestions que consten 
a l’expedient. Per tant, tancaríem aquesta part del procediment, fent una 
aprovació definitiva rebutjant les al·legacions. 
 
 Seguidament pren la paraula la Portaveu del Grup Municipal del 
PP, senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, per preguntar quin tràmit segueix, 
un cop realitzada aquesta aprovació, i qui li fixarà a aquest senyor allò que ell 
demana? Un jutjat, suposo, o no?. Contesta el Sr. Morlanes que no sap si 
aquest  és el lloc per explicar que és el que pot fer un ciutadà  davant d’una 
decisió de l’Ajuntament, però que, en tot cas, pot fer ús de la tutela judicial 
anant al Jurat d’Expropiació, el qual fixarà, en el seu moment, un preu just 
que l’Ajuntament pot acceptar o no, i seguir recorrint davant el Tribunal 
Superior i després al Tribunal Suprem, on s’acabarà, llevat que algú intenti 
anar al Tribunal Constitucional perquè entén que els seus drets essencials 
s’han violat. 
 
 Tot seguit pren de nou la paraula la Portaveu del Grup Municipal 
del PP, senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, per manifestar que això és el 
que volia saber, res més que el tràmit que s’havia de seguir.     
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
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 5.- Adherir-se a la celebració del Dia de la Terra i a la Campanya 
Mundial d’Energia per crear un futur energètic net, que es farà el dia 22 
d’abril d’enguany. 
 
 DICTAMEN 
 
 “Vist que el proper dia 22 d’abril tindrà lloc la celebració del Dia de 
Terra, i que enguany totes les associacions ecologistes mundials han decidir 
dedicar a la problemàtica energètica engegant una Campanya Mundial 
d’Energia per crear un futur energètic net. 
 
 Vist la importància actual de les energies netes es posa de manifest 
quan veiem que són els països més desenvolupats els qui més inverteixen en 
el seu desenvolupament i utilització . Evidentment Catalunya i les seves 
ciutats no poden quedar desfasades i han de fer un esforç important per tal 
que la seva política energètica no només estigui d’acord amb els cànons 
actuals sinó que, a més, pugui ser considerada com a capdavantera en 
aquests temes. Pensem que un en endarreriment en aquest sector  faria que el 
manteniment de la nostra competitivitat, amb l’adequació de la producció 
energètica que això comporta, s’encaris substancialment i que la nostra 
dependència respecte a l’energia fornida per les multinacionals augmentés. 
 
 Atès que per definir la política energètica, cal tenir en compte els 
compromisos internacionals que es deriven dels diferents acords 
internacionals i que insisteixen en la necessitat de reduir de forma 
significativa el nivell de gasos d’efecte hivernacle( en concret les emissions de 
CO2). Per aconseguir això no hi ha altre manera de fer-ho que adaptant d’un 
model energètic que no depengui tan crucialment com l’actual dels 
combustibles fòssils. 
  
 Atès que en analitzar la situació energètica catalana, és evident que 
s’ha d’apostar per un model de producció descentralitzada per aconseguir el 
desitjable reequilibri territorial que en aquesta matèria estem tan lluny 
d’assolir.  
 
 Atès que per aconseguir un model que tingui en compte tots 
aquests criteris és evident que cal apostar per les energies renovables ja que 
són les úniques que poden fer baixar la nostre dependència dels combustibles  
fòssils a la vegada que signifiquen una producció descentralitzada de l’energia.  
 
 Atès que d’altra banda, si una idea genera consens el nostre país, és 
la necessitat d’acabar amb la producció d’electricitat d’origen nuclear pels 
riscos que comporta, per la  generació de residus que tardaran milers d’anys a 
perdre la seva perillositat i per les grans externalitats econòmiques, 
ambientals i socials que aquestes  energies i altres com: les centrals tèrmiques 
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i els grans embassaments, suposen, i que, en cas d’internalitzar-se 
provocarien  uns preus molt més alts que el de les energies netes. 
 
 Vista la proposta aprovada per el Plenari del Consell de Medi 
Ambient d’adherir-se a la celebració del Dia de la Terra i a la Campanya 
Mundial d’Energia, per crear un futur energètic net,  i a proposta de la 
Regidora delegada de Medi Ambient i Sostenibilitat, el President delegat de la 
Comissió Informativa d’Obres,  Urbanisme, Manteniment i Medi Ambient, 
proposa al ple l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Adherir-se a la celebració del Dia de la Terra i a la 
Campanya Mundial d’Energia, per crear un futur energètic net. 
 
 Segon.- Manifestar que dins del marc de la redacció de l’Agenda 
Local 21 es contempli, la redacció d’un pla de desenvolupament d’energies 
netes i renovables, la realització de programes d’actuacions i inversions per tal 
d’optimitzar el consum energètic i afavorir el seu estalvi, i que aquestes 
actuacions  afectin  als edificis municipals i equipaments públics.  
 
 Tercer.- Desenvolupar programes d’educació ambiental sobre els 
beneficis d’utilització de les energies netes, adreçats tant a escoles com a la 
població en general, amb informació específica per l’àmbit domèstic i per a 
l’industrial (concretament instal·ladors i tècnics).” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part de la senyora Carmen Romero López, com a Regidora-
Delegada  de l’Àrea de Medi Ambient i Sostenibilitat, es fa una explicació del 
punt, manifestant queel present acord és una proposta que surt del Ple del 
Consell del Medi Ambient. En principi, es va debatre en el Consell una mica 
quines eren les línies generals d’aquesta proposta, i, després, es va 
complementar en quant a la part d’acords que proposàvem, que eren els que 
nosaltres veiem com a govern que podíem assolir. Bàsicament,  es va  
manifestar que dins del marc de la redacció de l’Agenda Local 21, es contempli 
la redacció d’un pla de desenvolupament d’energies netes i renovables, la 
realització de programes d’actuacions i inversions per tal d’optimitzar el 
consum energètic i afavorir el seu estalvi, i que aquestes actuacions afectin als 
edificis municipals i equipaments públics. 
 
 A més, també en aquesta Moció s’ha tingut en compte les 
al·legacions o les esmenes que proposava  el Portaveu del Grup Municipal 
d’EUiA,  Sr. Ignacio Flórez, i només afegir que, a banda d’aquesta Moció que 
aprovarem dins de la Campanya Mundial d’Energia, també nosaltres ho 
celebrarem aquí, fem un acte, una xerrada pública de la qual es farà difusió 
àmplia i, a la qual vindrà la gent de l’Associació del Dia de la Terra per 
explicar-nos que és això del Dia de la Terra, i, a més a més, persones de la 
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Diputació  que han intervingut en el projecte d’enllumenat públic del sector 
Alps, on es preveuen energies netes i ens explicaran com estan fetes aquí a 
Cornellà o quina és la proposta que han fet per al sector Alps. 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
 
 
 
PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA DE SERVEIS A LA 
PERSONA 
 
 
 6.- Demanar al Departament d’Ensenyament de la Generalitat 
de Catalunya que incorpori al pressupost de l’exercici de 2000, el crèdit 
necessari per a l’ampliació del CEIP Dolors Almeda amb quatre aules.   
 
 DICTAMEN 
 
 “El barri Dolors Almeda va estrenar  la nova escola el mes de gener 
de 1997, el segon  trimestre del curs escolar va començar a les noves i 
modernes instal·lacions, el parvulari de 3 unitats, amb l’aula de 
psicomotricitat i l’edifici de l’escola primària de 6 unitats, amb les 
dependències i serveis d’acord amb les especificacions de la LOGSE, . 
 
 Atès que l’any 1991 l’Ajuntament va posar a disposició del 
Departament d’Ensenyament el solar de superfície suficient per a la 
construcció d’una escola de doble línia, que les urgències del barri l’any 1991 - 
tant pel que fa a la població en edat escolar com per la necessitat de poder 
substituir l’edifici, afectat d’aluminosi, de l’antiga escola primària  –van 
aconsellar la construcció d’un centre d’una línia, amb espai suficient per a 
nova edificació per a ampliar el centre escolar quan fes falta.. 
  
 Atès que l’actual barri de l’Almeda és el resultat d’una profunda 
transformació urbanística  augmentant notablement la superfície de la zona 
residencial i construint un elevat nombre d’habitatges, com per el 
desenvolupament de la zona industrial que l’envolta. L’ocupació dels nous 
habitatges construïts aquests anys amb famílies amb fills/es  en edat escolar 
ha provocat un important i significatiu augment del cens de la població escolar 
del barri. 
 
 Atès que el CEIP Dolors Almeda, l’única escola del barri, s’ha 
quedat petita i que per a escolaritzar la població en edat escolar del barri i 
atendre les preinscripcions del actual curs escolar, va ser necessari 
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condicionar l’estiu passat un espai auxiliar per a ubicar-hi una primera 
ampliació d’una unitat . Que a la campanya de matriculacions del proper curs 
escolar s’han presentat  47 preinscripcions que fan necessari l’ampliació del 
centre. 
 
 Atès que el barri residencial, està envoltat per un ampla zona 
industrial, amb tot el moviment de vehicles industrials  pesats i no es 
aconsellable  que sigui via de pas de la població escolar. Cosa que comporta 
que l’administració hagi de comptar amb suficients llocs d’educació infantil i  
primària al mateix barri.  
 
 Per això la Regidora-Delegada d’educació proposa a l’Ajuntament en 
Ple, l’adopció dels següents 
 

ACORD 
 
 Primer.- Demanar al govern de la Generalitat (Departament 
d’Ensenyament) perquè amb caràcter urgent: 
 
      a) Incorpori al pressupost de l’exercici del 2000 el crèdit necessari 
per a la ampliació del CEIP Dolors:Almeda amb quatre aules. 
 
      b) Contracti les obres de construcció de les quatre aules de manera 
que siguin acabades abans de l’inici del proper curs escolar 
 
 Segon.- Notificar el present acord als efectes oportuns, al 
Departament d’Ensenyament de la Generalitat de Catalunya i als Grups 
Parlamentaris del Parlament de Catalunya.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part de la senyora Cristina Gasull Martínez, com a Regidora-
Delegada de l'Àrea d'Educació, es fa una explicació de la proposta, manifestant 
que el barri d’Almeda és un barri amb unes característiques molt peculiars, 
diferents d’altres barris, ja que està rodejat d’una zona industrial, d’un parc i, 
per tant, és difícil portar els nens d’escola a qualsevol de les altres escoles de 
la ciutat. Per això, en funció de la demanda dels ciutadans i ciutadanes 
d’Almeda d’escolaritzar als seus fills i filles al mateix barri, donat que l’edifici 
que en aquest moment tenim no pot encabir-los tots, el que demanem és que 
es construeixi un mòdul més, com a mínim de quatre aules, amb els lavabos 
necessaris, de manera que tots els nens i nenes del barri es puguin quedar al 
seu barri. 
 
 En aquest moment, continua manifestant la senyora Gasull, la 
preinscripció d’aquest centre era fa uns dies de quaranta-set nens i nenes de 
P3, però té una oferta només de 25, per tant, significaria que si l’escola no es 
doble, al menys, en el parvulari hauria un grup considerable de nens i nenes 
d’Almeda que s’haurien de traslladar a una altra escola de la ciutat.  
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 Com deia al principi, tots coneixeu molt bé Almeda i, per tant, 
aquest trasllat no és gens fàcil pels ciutadans/nes, i, a més, creiem que no és 
necessari. Per tant el que demanem és que es construeixi, com més aviat 
millor, aquest mòdul per permetre l’escolarització dels nens i nenes d’Almeda.     
 
  
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
 
 
 
 7.- Aprovació inicial del Reglament regulador del servei dels 
bucs municipals d’assaig musical. 
 
 DICTAMEN 
 
 
 “Vist el text del projecte del Reglament regulador del Servei dels 
Bucs Municipals d’Assaig Musical, que té per objecte regular el funcionament 
d’aquest servei, destinat a facilitar un espai on els músics trobin un ampli 
desplegament d’eines de suport i assessorament per a la creació musical, 
integrat per sales d’assaig insonoritzades, un estudi d’enregistrament, 
equipament professional, instruments, i un punt d’informació i assessorament 
musical. 
 
 Vistos els informes favorables del Cap de la Unitat Tècnica de 
Joventut amb el vist-i-plau de la Regidora de Joventut i de la Cap del 
Departament Administratiu de Cultura, Esports, Joventut i Relacions 
Ciutadanes. 
 
 Vist l’informe de la Secretària General de l’Ajuntament, sobre la 
procedència d’aprovar el Reglament del Serveis dels Bucs Municipals d’Assaig 
Musical. 
 
 Atès que de conformitat amb allò previst a l’article 22 paràgraf d) de 
la Llei 7/1985 (en la redacció donada per la Llei 11/1999) i l’article 50.1.d) de 
la Llei 8/87, de 15 d’abril municipal i de règim local, és competència del Ple 
l’aprovació de les ordenances, de conformitat al procediment regulat als 
articles 49 i 162 de les lleis anteriors, respectivament. 
 
 Per tot això la Comissió Informativa de Serveis a la Persona proposa 
a l’Ajuntament Ple, l’adopció dels següents 
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ACORDS 
 
 Primer.- Aprovar inicialment el Reglament regulador del Servei dels 
Bucs Municipals d’Assaig Musical. 
 
 Segon.- Sotmetre el present acord a informació pública i audiència 
dels interessats per un termini de 30 dies, a efectes de què es puguin 
presentar reclamacions i suggeriments, mitjançant la inserció del 
corresponent edicte  al Butlletí Oficial de la Província, al Diari Oficial de la 
Generalitat de Catalunya, en un diari de gran difusió a la província i al Tauler 
d’Edictes de la Corporació, transcorregut el qual sense haver-se presentat cap 
al.legació o suggeriments, s’entendrà aprovat definitivament sense necessitat 
de nou acord. 
 
 Tercer.- Aprovat definitivament el Reglament es publicarà 
íntegrament el seu text al Butlletí Oficial de la Província i s’inserirà anunci al 
Diari Oficial de la Generalitat, als efectes de la seva entrada en vigor 
transcorregut el termini de 15 dies des de la total publicació. 
 
 Quart.- Aprovat definitivament el Reglament es trametrà una 
comunicació d’aquest acord, acompanyada de la còpia íntegra i fefaent del 
Reglament, a la Delegació del Govern a Catalunya i a la Conselleria de 
Governació i Relacions Institucionals de la Generalitat de Catalunya, als 
efectes previstos a l’article 65.3 del Reglament d’Obres, Activitats i Serveis dels 
Ens Locals de Catalunya.” 
 

 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part de la senyora Glòria Recio Díaz, com a Regidora-Delegada 
de l'Àrea de Joventut,  es fa una explicació de la proposta, manifestant que és 
un Reglament que recull la normativa per al bon funcionament del bucs 
musicals. Regula com entraran i quin temps de permanència tindran els grups 
dins dels bucs d’assaig així com el seu ús en coses molt bàsiques com és el 
respecte a l’espai i com s’utilitzarà, per tal de què, en cap moment, tinguem 
cap problema o malentès en el seu funcionament.  
 
 Aquesta era la intenció, continua manifestant la Sra. Rècio, i també 
recull el tema d’horaris, entenent que els bucs són un sistema de promoció 
dels grups de la ciutat, dels joves de la ciutat que volen dedicar el seu temps 
lliure a la música, no per professionals. 
 
 A continuació intervé el Sr. Ignacio Flórez Barrón, com a Portaveu 
del Grup Municipal d’EUiA, per manifestar que efectivament a la Comissió 
Informativa se’ns va explicar en què consistien, més o menys. No obstant 
m’agradaria que, el més aviat possible, tinguéssim el redactat, perquè estem 
d’acord en tot el que es va explicar i les línies generals, i, a més a més, 
personalment vaig estar el dia de la inauguració i em va semblar bé. 
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 Seguidament intervé la Portaveu del Grup Municipal del PP, senyora 
Mª Isabel Espinosa Fernández, per manifestar que com ha dit el Sr. Flórez, 
hem demanat que se’ns passes el reglament abans d’aprovar-lo, i,  ja sé que 
ens ho has explicat estupendament, però el més lògic és que abans d’aprovar-
lo tinguéssim el reglament per donar un cop d’ull. Estem d’acord però notem a 
faltar el que hem demanat. 
 
 Tot seguit intervé la Portaveu del Grup Municipal d’IC-V, senyora 
Carmen Romero López, per manifestar que només volen saludar favorablement 
aquesta posada en marxa dels bucs d’assaig. Penso, indica, que és un 
equipament important per al jovent de Cornellà, i que per tot el que vàrem 
veure l’altra dia tenen una certa qualitat i un estil, i només dir que era una 
reivindicació que teníem dins del programa electoral nosaltres mateixos ja fa 
cinc anys, i que  la saludem com una cosa que pensem era necessària i justa 
per a la ciutat, i pels nostres joves i estem molt contents de què hagi vist la 
llum.      
 
 Finalment pren la paraula el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, per 
manifestar que pel que respecta als dos Grups que han demanat el text, se us 
facilitarà, no hi ha cap problema, evidentment. Allò que ara aprovem és 
inicialment el reglament, o sigui que, a més a més, serà públicat i serà exposat 
al públic durant els trenta dies que preveu la Llei. 
  
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
 
 
MOCIONS DE L'ALCALDIA-PRESIDÈNCIA 
 
 
 8.- Sobre la acció del món local en polítiques actives d’ocupació 
i la necessitat que les Administracions supralocals defineixin un 
programa operatiu local. 
 
 MOCIÓ 
 
 “L’ocupació i la promoció econòmica continuen sent la principal 
preocupació en l’acció política local, així com ambdós conceptes se situen en el 
centre de la política comunitària actual. 
 
 Els municipis de la província de Barcelona venen participant 
activament en les accions de promoció econòmica i foment de l’ocupació bé 
amb recursos propis, bé amb recursos fiançats per altres institucions. Aquesta 



 42

participació, que ha comptat amb el suport econòmic i tècnic de la Diputació 
provincial, ha augmentat considerablement durant la vigència del Marc 
Comunitari de Suport 1994-1999. 
 
 Les experiències portades a terme fins el moment en aquesta tasca 
fan valorar molt positivament els resultats obtinguts. Es considera, doncs, que 
l’àmbit local, a partir dels principis de concentració i concertació, és una 
plataforma eficaç i eficient per a potenciar –sempre a partir de l’autonomia 
municipal- les accions de promoció econòmica i foment de l’ocupació. 
 
 En aquesta línia de treball per la promoció econòmica i l’ocupació, 
els municipis que conformen el Consell de Regidors i Regidores de Promoció 
Econòmica de la província de Barcelona i la Diputació de Barcelona, 
manifesten la seva voluntat de continuar donant resposta a la demanda de 
major cohesió social i millora de la qualitat de vida, mitjançant una acció 
decidida de foment de l’ocupació des de l’àmbit local, en la voluntat de 
mantenir i millorar els nivells de col·laboració amb les organitzacions 
sindicals, les organitzacions empresarials i totes aquelles entitats que 
contribueixen a la creació de riquesa i benestar social dels diferents territoris 
que representen. 
 
 L’experiència en programacions anteriors ha demostrat que les 
accions regionals només arriben al seu màxim nivell d’eficàcia i eficiència 
quan són concertades amb l’àmbit local. 
 
 L’Ajuntament de Cornellà de Llobregat,  és integrant juntament amb 
la Diputació de Barcelona del Consell de Regidors i Regidores de Promoció 
Econòmica de la província. 
 
 Per tot això,  aquesta Alcaldia-Presidència proposa al Ple de 
l’Ajuntament l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Desenvolupar la iniciativa local en tant que l’àmbit idoni 
per a l’assoliment dels objectius d’afavorir la cohesió econòmica, social i 
territorial, i de corregir els desequilibris existents. 
 
 Segon.- Manifestar que els Pactes Territorials esdevenen un sistema 
d’articulació, mitjançant els principis de concertació i concentració, i són un 
instrument de potenciació idoni per aportar coherència, eficàcia i eficiència a 
les nostres actuacions, a partir dels principis de subsidiarietat i 
complementarietat. 
         
 Tercer.- Fer arribar als governs de l’Estat i de la Generalitat de 
Catalunya, així com a les institucions comunitàries, el conjunt de Pactes 
Territorials per a la recerca del cofinançament que els faci viables. 
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 Quart.- Fer del funcionament en xarxa la millor eina d’actuació 
entre les institucions locals i els agents econòmics i socials presents en cada 
territori, amb la finalitat que l’acció pròpia i la concertada siguin més efectives. 
Aquesta xarxa farà ús de la Diputació de Barcelona com a plataforma i ens 
garanteixi l’execució del consens assolit en la mateixa. 
 
 Cinquè.- Proposar que totes les administracions acabin reconeixent 
un programa operatiu local en l’àmbit de la promoció econòmica i el foment de 
l’ocupació. 
 
 Sisè.- Donar trasllat dels presents acords a l’Àrea de Promoció 
Econòmica i Ocupació de la Diputació de Barcelona, al Conseller de Treball de 
la Generalitat de Catalunya i al Ministre de Treball del Govern de l’Estat.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del Regidor-Delegat de Treball, adjunt a l’Àrea de 
Planificació, Economia i Hisenda,  senyor Juan Antonio García Díaz,  es fa una 
explicació de la proposta, en la que manifesta que  l’Ajuntament de Cornellà ja 
havia donat proves evidents de la seva lluita contra l’atur, i el tema de la 
promoció econòmica a la ciutat, i allò que es proposa és el que van fer en 
altres municipis i en la Diputació de Barcelona, que últimament està assolint 
un nivell de col·laboració important amb nosaltres, és fer a través del Consell 
de Regidors i Regidores de promoció econòmica de la província  de Barcelona, 
un text que és aquest de la Moció, que d’alguna manera allò que diu és la 
necessitat de concertar i de concentrar els esforços en tema d’ocupació que 
hem de fer a la província de Barcelona. 
 
 Destacaria, d’alguna manera, el segon punt de l’acord que l’Alcalde 
ha proposat que es voti, que manifesta que els pactes territorials esdevenen 
un sistema d’articulació, mitjançant els principis de concertació i 
concentració, i són un instrument de potenciació idoni per aportar coherència, 
eficàcia i eficiència a les nostres actuacions. Al pacte territorial estem 
implicats la majoria d’Ajuntaments de la província de Barcelona; també s’està 
fent aquí al territori, aquí a la comarca, i pensem que aquesta Moció és 
important perquè per al Fons Social Europeu seran més importants les 
accions que vinguin representades per un ens superior que no per un ens 
local. És a dir, la concertació, d’ajuntaments, Diputació, altres organismes, 
sindicats i empresaris, poden donar un resultat important a l’hora de finançar 
recursos cap al Municipi, aquest és el motiu d’aquesta Moció.   
 
 A continuació intervé el Sr. Ignacio Flórez Barrón,  com a Portaveu 
del Grup Municipal d’EUiA, per manifestar que no hi ha dubte que en un tema 
com aquest, nosaltres donem suport amb tota la nostra bona predisposició, 
però dic el mateix que en el punt anterior, sí que m’agradaria que tinguéssim 
les concrecions que pugui haver-hi en aquest moment, o sinó en el moment 
que es vagin donant, perquè estiguem assabentats. 
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 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és aprovada per unanimitat dels 
assistents. 
 
 
 
 
 9.- Modificar l’acord plenari adoptat el dia 15 de juliol de 1999, 
pel qual es designaven els representants municipals en el Consell Escolar 
Municipal. 
 
 MOCIÓ 
 
 “Aquest Ajuntament, per acord plenari adoptat el dia 15 de juliol de 
1999, i com a conseqüència de la nova organització derivada de la Corporació 
sorgida de les Eleccions Municipals que varen tenir lloc el dia 13 de juny 
anterior, va designar els representants municipals en el Consell Escolar 
Municipal de Cornellà de Llobregat, designant, en representació del Grup 
Polític Municipal del Partit Popular, al senyor Alberto García Llorente. 
 
 Atès que en data 27 de gener d’enguany, el Ple municipal va restar 
assabentat de que, amb efectes del dia 1 de gener, quedava constituït el Grup 
Municipal Mixt de forma automàtica, integrat pels Regidors d’aquest 
Ajuntament, senyors Alberto García Llorente i Antonio Naranjo Hijos. 
 
 Per tot això, aquesta Alcaldia, proposa al Ple de l’Ajuntament 
l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Modificar l’acord plenari adoptat el dia 15 de juliol de 1999 
pel qual es designaven els representants municipals en el Consell Escolar 
Municipal, en el sentit següent: 

 
a) Deixar sense efecte el nomenament del Regidor senyor Alberto 

García Llorente, en representació del Grup Municipal del Partit 
Popular. 

 
b) Nomenar, en representació del Grup Municipal del Partit Popular, 

a la Regidora, senyora Ma. Isabel Espinosa Fernández. 
 
c) Nomenar, en representació del Grup Municipal Mixt, al Regidor, 

senyor Alberto García Llorente. 
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 Segon.- Comunicar aquest acord a la Regidora i Regidor afectats, 
pel seu coneixement i efectes, així com al Departament d’Ensenyament i al 
Consell Escolar Municipal.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Alcalde, José Montilla Aguilera, es fa una 
explicació de la Moció, en la que manifesta que es tracta de deixar sense efecte 
el nomenament del senyor Alberto García Llorente, en representació del Grup 
del Partit Popular, nomenant en representació del Grup Municipal del Partit 
Popular a la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, i nomenar en 
representació del Grup Municipal Mixt al senyor Alberto García Llorente. 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és aprovada per unanimitat dels 
assistents. 
 
 
 
 
 10.- Adhesió a la declaració mundial de l’IULA (International 
Unión of Local Authorities), sobre les polítiques d’igualtat als Governs 
Locals. 
 
 MOCIÓ 
 
 “La declaració Mundial de IULA (Internacional Union of Local 
Authorities) sobre les dones al govern local, reconeix que són múltiples les 
raons per les quals les dones no són representades en forma igualitària. Que 
les dones i els homes en el món viuen en condicions diferents, i que les dones 
no tenen les mateixes oportunitats que els homes per accedir i controlar 
recursos econòmics i polítics. Així mateix, considera que les corporacions 
locals, sent l’àmbit més pròxim als ciutadans es troben en una posició 
excepcional per a contribuir en la lluita global per la igualtat de gènere en el 
món. 
 
 La declaració, reconeix la igualtat de drets de les dones i els homes 
en tots els aspectes (socials, familiars, laboral, polítics, sanitaris, etc), 
representa un compromís dels governs locals del món, impulsar i adoptar 
totes les accions que calguin per a assolir els objectius d’aquesta declaració. 
 
 Per últim, la Declaració fa una convocatòria als Estats i a la 
Comunitat Internacional per reconèixer que els governs locals juguen un 
paper clau en el desenvolupament de la democràcia i de societats amb igualtat 
de gènere i com a conseqüència apel·la que concedeixen als governs locals 
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l’autonomia constitucional, legal i financera que els permeti complir amb les 
seves responsabilitats democràtiques per a l’eliminació de totes les formes de 
discriminació contra la dona. 
 
 Donat que l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat mostra la seva 
plena conformitat amb el contingut de la Declaració, aquesta Alcaldia-
Presidència proposa a l’Ajuntament Ple l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 

 Primer.- Adherir-nos a la Declaració Mundial de la IULA sobre les 
polítiques d’igualtat als governs locals. 
 
 Segon.- Exigir a la Comunitat Internacional que els governs locals, 
per la seva importància en el desenvolupament de les polítiques més properes 
als ciutadans i ciutadanes, tingui una participació activa explicant les seves 
propostes a la Sessió Extraordinària de l’Assemblea General de Nacions 
Unides (Beigin + 5). 
 
 Tercer.- Comunicar a la Federació de Municipis de Catalunya 
l’adhesió per fer-la arribar a la Unió Internacional dels Governs Locals.”   
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part de la senyora Judith Ibàñez Vives, com a  Regidora-
Delegada de l'Àrea de Salut Pública, Serveis Socials i Dona, s’indica que la 
Moció donarà suport a la declaració que va fer el Consell Executiu de la 
Federació de Municipis, en quant a què els governs locals han estat els que 
han treballat més la igualtat d’oportunitats per a les dones en el 
desenvolupament dels seus programes municipals.  
 
 Fa cinc anys a la Cimera de Pequín es van adoptar unes polítiques 
d’igualtat per a les dones, i ara, el proper mes de juny se celebra Beigin + 5. 
 
 S’ha treballat molt des dels àmbits locals, i la pròpia Federació 
durant aquests anys està treballant dins de la Comissió de la Dona, fins i tot 
fent un llibre dels acords de Pequín destinat als ajuntaments. Sembla ser que 
no volien donar veu a les delegacions que anirien a través de la Federació de 
Municipis, per això, la Federació ja va passar pel seu Consell Executiu i ha 
demanat als ajuntaments que s’aprovi aquesta Moció per exigir a la comunitat 
internacional que els governs locals per la seva importància en el 
desenvolupament de les polítiques més properes dels ciutadans/nes, tinguin 
una participació activa explicant les seves propostes en la sessió 
extraordinària en l’Assemblea General de les Nacions Unides que se celebrarà 
el mes de juny a Nova York. D’alguna manera hi va anar ja una representació 
el mes passat de la Federació de Municipis i no les van deixar ni parlar.  
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 D’alguna manera, s’ha pres aquesta decisió perquè es pugui tenir 
almenys veu, ja que les administracions locals són les que han treballat més 
en el tema de les polítiques d’igualtat. I dir també que  Cornellà va enviar la 
seva campanya que va fer a la primera ciutat que va difondre els acords de 
Pequín en aquella campanya que vàrem fer i per la qual ens van felicitar a 
través de la Federació de Municipis.       
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és aprovada per unanimitat dels 
assistents. 
 
 
 
 

II 
 

PART DE CONTROL 
 
 
 
MOCIONS DELS GRUPS POLÍTICS MUNICIPALS 
  
  
 
 1.- Moció del tots els Grups Municipals, sobre la instal·lació 
d’antenes de telefonia mòbil. 
 
 MOCIÓ 
 
 
 “Atès que la telefonia mòbil i d’altres serveis de radiocomunicacions 
exigeixen la instal·lació en el territori de gran nombre d’antenes que emeten 
radiacions electromagnètiques. 
 
 Atès que el desplegament de la denominada “tercera generació de 
telefonia mòbil” (UMTS) està basada en cèl·lules de cobertura més petites que 
les actuals (GMS), la qual cosa significa que cada operador haurà de disposar 
d’un nombre més elevat d’antenes per cobrir la mateixa superfície. 
 
 Atès l’imminent inici de l’activitat de sis nous operadors de 
telecomunicacions que utilitzaran xarxes radioelèctriques per desenvolupar els 
seus serveis. 
 
 Atès que, així mateix, aviat es concedirà una quarta llicència de 
telefonia mòbil a un operador que haurà de construir la seva pròpia xarxa de 
cobertura. 
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 Atès que la telefonia mòbil ha esdevingut una necessitat social que 
està experimentant un creixement espectacular i que, a més, el fet de disposar 
d’una xarxa potent de telefonia mòbil està esdevenint un element de 
competitivitat important. 
 
 Atès que no hi ha cap legislació de la Unió Europea ni estatal sobre 
la instal·lació d’antenes de telefonia mòbil, però sí recomanacions provisionals 
sobre els nivells d’exposició a què haurien de sotmetre’s, com a màxim, les 
persones. 
 
 Atès que des del consorci LOCALRET s’està negociant la necessitat 
de cercar una solució conjunta i pactada entre els diversos agents implicats, 
és a dir, els operadors i els ajuntaments que atorguen les llicències per a la 
instal·lació de les antenes, per tal que el desplegament de les xarxes de 
telefonia mòbil i d’altres infrastructures radioelèctriques sigui equilibrat 
territorialment, i estigui a l’abast del conjunt de la població. 
 
 Donada la iniciativa que està portant a terme aquest consorci, que 
inclou dotar als ajuntaments d’elements legals i tècnics mitjançant la redacció 
d’una ordenança tipus on es regulin tots aquests aspectes així com 
l’elaboració d’estudis que tenen com a finalitat plantejat alternatives tècniques 
viables que minimitzin alguns dels possibles impactes. 
 
 Atesa la necessitat que el Govern de la Generalitat estudiï la 
possibilitat d’establir una normativa sobre la instal·lacions d’infrastructures i 
antenes per a serveis de telefonia mòbil i d’altres serveis de radiocomunicació. 
 
 En base als motius exposats, els Grups Municipals proposen al Ple 
l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Donar suport a les iniciatives portades a terme pel 
Consorci LOCALRET per tal que s’arribin a acords amb els operadors de 
telecomunicacions amb l’objectiu d’aconseguir un desplegament de les xarxes 
de telefonia mòbil racional i sostenible. 
 
 Segon.- Instar al Govern de la Generalitat i als grups parlamentaris 
a establir la normativa necessària que faci compatible la garantia de la 
seguretat de les persones amb el desplegament de xarxes que cobreixin el 
territori. 
 
 Tercer.- Notificar aquests acords al Consorci Localret, al Govern de 
la Generalitat de Catalunya, al Parlament de Catalunya i a les entitats 
municipalistes de Catalunya.”  
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 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Nèstor Artís i Villena, com a Portaveu del Grup 
Municipal de CiU,  es fa una explicació de la Moció, manifestant, en primer 
lloc, que aquesta és consensuada per tots els grups, atès que la proliferació 
d’antenes de telefonia mòbil està creant una alarma social degut a què no se 
sap ben bé si les radiacions electromagnètiques poden afectar o no a les 
persones, a part de l’impacte medi ambiental que creen.  
 
 En un futur immediat, assenyala, sis nous operadors de 
telecomunicacions es pensen instal·lar al territori. Ja s’ha arribat, sembla ser, 
a un acord entre el Departament de Medi Ambient de la Generalitat i el 
Consorci de Municipis Localret, per fer un programa, per desplegar les antenes 
mòbils, que, en funció de la seva potència, estiguin separades dels habitatges, 
i que com a mínim estiguin separades deu metres dels habitatges.     
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és aprovada per unanimitat dels 
assistents. 
 
 
 
 
 2.- Moció del Grup Municipal Socialista, sobre la millora dels 
serveis de Telefònica a Cornellà de Llobregat.   
 
 MOCIÓ 
 
 “El “Grup Telefònica” s’ha situat com l’empresa més important de 
telecomunicacions al nostre país i una de les més importants arreu del món. 
 
 Telefònica ha desenvolupant una important estratègia en matèria 
d’inversió per tal d’incrementar la seva presència en les empreses participades 
i la seva posició en l'àmbit dels mitjans de comunicació, multimèdia i Internet. 
Aquesta estratègia s’ha traduït en un alt increment del valor de les seves 
accions i en l’obtenció de milers de milions de pessetes per part dels seus 
directius en plus-vàlues. 
 
 Resulta incoherent que una companyia que està obtenint  centenars 
de milers de milions en beneficis i que es vol presentar com un paradigma de 
la modernitat i les noves tecnologies, mantingui a la nostra ciutat una 
estructura de distribució desfasada. La proliferació de pals telefònics i cablatge 
aeri pels estrets carrers dels nostres barris, donen una imatge local de la 
companyia més pròpia del segle XIX que dels segle XXI. Aquestes 
instal.lacions dificulten el trànsit dels vianants i constitueixen per als 
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mateixos veritables barreres, a la vegada que l’extensió de línies aèries 
entrecreuades i situades en façanes de qualsevol forma, no contribueixen a 
millorar el paisatge urbà de les ciutats. 
 
 Hem de tenir present que un recent estudi efectuat per l’àrea de via 
pública d’aquest Ajuntament, ha detectat més de quatre-centes anomalies 
relacionades amb la instal·lació de la xarxa telefònica. 
 
 Per tot això, el Grup Municipal Socialista proposa a l’Ajuntament 
Ple l’adopció dels següents  
 

ACORDS 
 
 Primer.- Sol.licitar al president de Telefònica que aquesta 
companyia destini els recursos necessaris per tal de modernitzar les xarxes de 
distribució als municipis. 
 
 Segon.- Convocar els responsables de la companyia per tal de 
negociar amb l’Ajuntament un pla per a eliminar  els pals i les línies aèries 
que dificulten la mobilitat i provoquen un impacte negatiu al paisatge urbà. 
 
 Tercer.- Notificar els presents acords a Telefònica, a tots els 
municipis del Baix Llobregat i a la Federació de Municipis de Catalunya.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Antonio Balmón Arévalo, com a Portaveu del 
Grup Municipal Socialista,  es fa una explicació de la Moció, manifestant que 
aquesta és una Moció que s’està aprovant en varis ajuntaments, ho he de dir 
perquè no és una Moció específica del Grup Municipal, sinó que és una 
voluntat sobretot municipal d’intentar anar solucionant, poc a poc, elements 
que alteren el paisatge urbà de la ciutat. 
 
 Tots ens trobem en les nostres ciutats, i en concret a Cornellà tenim 
un estudi realitzat per l’Àrea de via pública, que una part de les instal·lacions 
que suporten el cablatge de la ciutat de Telefónica, encara se segueixen 
mantenint en alguns espais a través de pals de fusta, o bé i també, bastants 
instal·lacions que no respecten les façanes dels edificis. 
 
 En l’ànim de moltes de les mocions que venen al Ple, està, que 
comencem a fer una reflexió, tal com es va  indicar al seu moment també per 
part de José Luis Morlanes com a Tinent d’Alcalde de l’Àrea d’Urbanisme, 
perquè necessitem anar aprofundint en els temes d’estètica i en aquells temes 
que afecten al paisatge urbà. Creiem que en la mesura que està havent un 
procés de modernització de tots els operadors telefònics, i en concret del Grup 
Telefónica, allò que fem és concretar en una Moció dos aspectes importants, 
un dels quals és tractar el tema de quina és la situació de Cornellà amb els 
responsables de la companyia, i intentar trobar una solució, que, evidentment, 
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no pot ser una solució d’avui per demà, però sí una solució progressiva per 
anar resolent la instal·lació de la línia telefònica a la nostra ciutat. Aquest és el 
fonament i la finalitat de la Moció que presenta el Grup Socialista.   
 
 A continuació intervé la Sra. Mª Isabel Espinosa Fernández, com a 
Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que li agradaria que li 
passessin aquest estudi que s’ha fet. I, afegeix, dir que això no és nou, això fa 
temps que està així, i no només per Telefónica, sinó també per FECSA, i l’altra 
companyia que tenim. El cablatge de la ciutat està bastant deficient però 
espero que el mateix que es demana a Telefónica, la qual cosa trobo 
estupenda, se li demani també a les companyies que infringeixen aquestes 
normes o aquesta estètica i espero que no sigui una cosa només contra 
Telefónica. 
 
 Tot seguit intervé el senyor Antonio Martínez Flor, com a Regidor-
Delegat de l’Àrea de Via Pública, Manteniment i Serveis, per puntualitzar que 
des de la Companyia FECSA han sigut ells els que s’han adreçat a 
l’Ajuntament, per tractar de trobar una solució i tenim una reunió la setmana 
que ve, cosa que Telefónica no s’ha dignat fer. 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és aprovada per unanimitat dels 
assistents. 
 
 
 
 
 3.- Moció del Grup Municipal Socialista, sobre la situació i els 
esdeveniments produïts en la defensa de les comunitats negres i 
indígenes del riu Atrato a Colòmbia. 
 
 MOCIÓ 
 
 “El 18 de novembre de 1999, el cooperant basc Iñigo Eguiluz, i el 
sacerdot colombià Jorge Luis Mazo varen ser assassinats per paramilitars. 
 
 Jorge Luis i Iñigo treballaven per a ajudar a les comunitats negres e 
indígenes del riu Atrato a recuperar les terres de les quals havien estat 
desplaçats per interessos econòmics. 
 
 A conseqüència d'aquest atemptat, la comunitat de Las Mercedes 
(500 persones) va haver de fugir per les amenaces dels paramilitars, i la 
comunitat de Mesopotàmia (210 persones) va suspendre el seu retorn. 
Aquestes comunitats, però( i malgrat l'atemptat ) no han abandonat els seus 
objectius: recuperar la terra.  Hores d'ara, continuen retornant de forma 
pública però no oficial, ja que rebutgen la tutela de qualsevol actor del 



 52

conflicte. No obstant i això, demanen l'acompanyament i la solidaritat de la 
societat civil colombiana i internacional. 
 
 Dijous 9 de març, l'advocat que representa les famílies de Iñigo 
Eguiluz,  Jorge Luis Mazo, a la Diòcesi de Quibdó ( a la qual pertanyia  Jorge 
Luis ) i a l'ONG " Hirugarren Mundua Ta Bakea "per la qual treballava Iñigo, 
es presenta davant l'orgue judicial competent per a personar-les al procés. Al 
mateix acte, presenta els poders atorgats per l'Ajuntament de Bilbao i el 
Govern Basc per a constituir-se com a Acció Civil Popular. 
 
 Davant d'aquests fets, que també afecten al treball de diverses 
organitzacions de Cornellà, el Grup Municipal Socialista de l'Ajuntament de 
Cornellà de Llobregat proposa al Ple l'adopció dels següents  
 

ACORDS 
 
 Primer.- Sol·licitar al Vice-president de la República colombiana, 
senyor Gustavo Bell Lemús, que: 
 
 a) adopti les mesures necessàries per a garantir el respecte cap a la 

vida pacífica de la població civil de l'Atrato. 
 
 b) faci un seguiment acurat del destí de les comunitats que ja han 

retornat: " Las Mercedes " i " Mesopotàmia ". 
 
 c) adopti les mesures necessàries per a impedir que els grups 

paramilitars segueixin transitant pel riu Atrato i els seus 
afluents. 

 
 Segon.- Donar suport a la decisió adoptada pel Govern basc i 
l'Ajuntament de Bilbao de personar-se com a Acció Civil Popular. 
 
 Tercer.- Comunicar al President de la Comissió de Drets Humans 
de les Nacions Unides que:  aquest Ajuntament coneix el text presentat davant 
el 56è període de sessions de la Comissió per més de 100 institucions 
colombianes, el recolza i, molt especialment,  
 
 a) dona suport al nomenament d'un Relator especial per a Colòmbia 

que faci un seguiment de les recomanacions formulades al 
govern colombià per l'esmentada Comissió. 

 
 b) dona suport a que es faci una crida als Estats que donen ajut 

militar al Govern colombià per a que aquest ajut no s'utilitzi en 
violacions dels Drets Humans. 

 
 Quart.- Sol·licitar al Ministre espanyol d'Afers Exteriors, senyor Abel 
Matutes Juan, que doni instruccions al representant del Govern espanyol a 
l'esmentada Comissió per a que recolzi les peticions incloses al punt anterior.” 
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 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del Regidor-Delegat de l’Àrea de Cultura, Esports, 
Relacions Ciutadanes, i Cooperació i Solidaritat, senyor Vicenç Badenes i 
Teixidó, es fa una explicació de la Moció, assenyalant que es porta aquesta 
Moció ja que malgrat és una cosa que passa molt lluny d’aquí, està afectant 
directament a alguns ciutadans de Cornellà, concretament dos que formen 
part de metges sense fronteres i algun cooperant de les ONGs, de cooperacció 
de les quals a Cornellà tenim un petit grup actiu. Com m’imagino recordareu, 
al novembre del 99 van matar a un cooperant espanyol, un xicot basc, i a un 
sacerdot colombià. Darrera de tot això  hi ha la impunitat amb la que actuen 
els grups paramilitars de Colòmbia i que d’una forma molt especial estan 
afectant a l’ajut que ofereixen els cooperants espanyols i d’altres països.  
 
 El fet és que amb les implicacions d’aquest cooperant alguns 
ajuntaments, inicialment l’Ajuntament de Bilbao, el Govern Basc, han pres 
accions judicials directament, i se’ns proposava també que alguns 
ajuntaments donéssim suport. A Cornellà, com que tenim aquests ciutadans 
nostres que hi participen activament,  pensen que val la pena fer-hi costat. 
Crec que val la pena, almenys, fer costat a la gent que se’n va tan lluny a 
ajudar a uns altres. 
     
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és aprovada per unanimitat dels 
assistents. 
 
 
 
 
 4.- Moció del Grup Municipal d’IC-V, a favor que les dones 
vídues puguin percebre la totalitat de la pensió que cobrava el marit. 
 
 MOCIÓ 
 
 
 “Exposició de motius: 
 
 Des de fa tres anys ha començat una campanya per tot l’Estat per 
recollir mig milió de signatures a favor que les dones que quedin vídues 
puguin percebre la totalitat de la pensió que cobrava el marit, cosa que no és 
així des de 1967, en què la pensió de viduïtat per a la dona queda limitada al 
45% de la base reguladora del que cobrava el marit. 
 
 Les responsables d’aquesta campanya han recollit de moment al 
voltant de 560.000 signatures i un nombre important d’adhesions 
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d’ajuntaments i partits polítics amb l’objectiu que el nou Congrés dels 
Diputats resultant de les pròximes eleccions generals del mes de març 
d’enguany repari aquesta injustícia. 
 
 Per tot això, el Grup Municipal d’IC-V proposa a l’Ajuntament en Ple 
l’adopció dels següents  
 

ACORDS 
 
 Primer.- Que l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat se sumi a 
aquesta campanya d’abast estatal per tal d’aconseguir que les dones vídues 
cobrin el 100% de la base reguladora de la pensió del marit. 
 
 Segon.- Que a tal efecte es comuniqui aquests acords a les 
responsables de la Iniciativa Legislativa Popular (ILP) i als partits polítics amb 
representació al Congrés dels Diputats.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part de la senyora Carmen Romero López, com a Portaveu del 
Grup Municipal d’IC-V,  es fa una explicació de la Moció, manifestant que com 
l’enunciat ja ho diu, és molt clara. S’ha endegat ja des de fa uns anys, una 
campanya perquè les dones vídues puguin percebre el 100% de la base 
reguladora de la pensió del marit, ja s’han recollit firmes per una iniciativa 
legislativa popular, 560.000 signatures, i el que volem és que l’Ajuntament de 
Cornellà se sumi a aquesta campanya i que ho comuniqui a la iniciativa 
legislativa popular.  
 
 A continuació intervé el Sr. Nèstor Artís i Villena com a Portaveu del 
Grup Municipal de CiU, per manifestar que aquest era un punt que la nostra 
coalició també portava aquestes últimes eleccions, si bé demanàvem el 75%. 
 
  Seguidament pren la paraula la Portaveu del Grup Municipal del 
PP, senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, per manifestar que aquesta és una 
Moció en la que tots hem d’estar d’acord, si es planteja, sens dubte, des de la 
responsabilitat i sense ànim de fer polítiques de pandereta. Crec que la 
situació, en la qual algunes vídues es queden, dic algunes, no pas totes, no és 
per fer demagògia. La mateixa Moció ens diu que des de 1967, es dóna 
aquesta situació, i jo pregunto si és que a ningú d’ençà se li ha ocorregut 
solucionar-ho.  
 
 El Partit Popular, ha donat ja les primeres respostes a aquesta 
situació, ha augmentat de forma important les jubilacions mínimes, de 
viduïtat, la d’invalidesa, i ha  prolongat de tres o cinc anys les d’orfandat.  
 
 També ha augmentat de forma lineal en 9.000,- pessetes mensuals 
les de viduïtat de perceptores menors de 60 anys, i, finalment per les vídues o 
vidus que tenen fills menors, aquestes pensions s’han augmentat un 20% per 
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cada fill, o sigui, crec que s’ha fet un gran pas, allò que passa és que no 
podem pretendre que es faci tot de cop, i tots saben perquè.  
 
 A nosaltres ens agradaria que a aquesta Moció es fes també una 
esmena, que és que el Ple d’aquest Ajuntament insti al Govern Central a 
estudiar en profunditat la possibilitat de millorar ja,  i quan dic ja, és en els 
pressupostos d’ara, la pensió de viduïtat dels casos més desfavorits, i després, 
suposo que ja es traslladarà tot al Pacte de Toledo. Crec, assenyala, que on 
més hem d’insistir és en els casos de veritable precarietat que són els que més 
ens preocupen en aquest moment. 
 
 Acte seguit pren la paraula la Portaveu del Grup Municipal d’IC-V, 
senyora Carmen Romero López, per manifestar que, segons el seu parer, no és 
el 100% de les vídues les que estan en aquesta situació. Com diu la Sra. Mª 
Isabel Espinosa, hi ha casos que perceben altres ajuts o que la base 
reguladora al final no és la del 45%, segons l’edat que tenen i la situació, però 
bé, el que proposa, jo ho donava ja per suposat, en el moment en què en el 
segon punt deia traslladar aquest acord als partits polítics amb representació 
al Congres dels Diputats, però si ella vol afegir directament al Govern de 
l’Estat, doncs, no tinc cap inconvenient.             
 
 Finalment intervé el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, per 
manifestar que s’afegiria la comunicació, a més a més del Congrés, al Ministeri 
de Treball o de Seguretat Social, ja veurem qui, al Ministeri del que depengui 
aquest tema.   
  
 
 Després d’això la Moció queda redactada de la manera següent: 
 
 
 “Exposició de motius: 
 
 Des de fa tres anys ha començat una campanya per tot l’Estat per 
recollir mig milió de signatures a favor que les dones que quedin vídues 
puguin percebre la totalitat de la pensió que cobrava el marit, cosa que no és 
així des de 1967, en què la pensió de viduïtat per a la dona queda limitada al 
45% de la base reguladora del que cobrava el marit. 
 
 Les responsables d’aquesta campanya han recollit de moment al 
voltant de 560.000 signatures i un nombre important d’adhesions 
d’ajuntaments i partits polítics amb l’objectiu que el nou Congrés dels 
Diputats resultant de les pròximes eleccions generals del mes de març 
d’enguany repari aquesta injustícia. 
 
 Per tot això, el Grup Municipal d’IC-V proposa a l’Ajuntament en Ple 
l’adopció dels següents  
 

ACORDS 
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 Primer.- Que l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat se sumi a 
aquesta campanya d’abast estatal per tal d’aconseguir que les dones vídues 
cobrin el 100% de la base reguladora de la pensió del marit. 
 
 Segon.- Que a tal efecte es comuniqui aquests acords a les 
responsables de la Iniciativa Legislativa Popular (ILP),  als partits polítics amb 
representació al Congrés dels Diputats, i s’insti al Govern Central a estudiar 
amb profunditat la possibilitat de millorar la pensió de viduïtat en aquells 
casos més desfavorits i que, en determinats casos, es pugui millorar el 
percentatge aplicable a la Base Reguladora, tenint en compte les necessitats 
pressupostàries dels pròxims exercicis.” 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és aprovada per unanimitat dels 
assistents. 
 
 
 
  
 5.- Moció del Grup Municipal d’ERC, referida a la necessitat de 
regular la instal·lació d’antenes parabòliques als edificis de la ciutat. 
 
 MOCIÓ 
 
 “EXPOSICIÓ DE MOTIUS: 
 
 Atès que som coneixedors que ja és en vigor el Reial Decret-Llei 
1/1998, de 27 de febrer, sobre infrastructures comunes en els edificis per a 
l’accés als serveis de telecomunicació i que, per tant, queda derogada la Llei 
49/1966 sobre antenes col·lectives, 
 
 Atès que aquesta nova disposició acorda considerar infrastructures 
comunes per als serveis de telecomunicacions, entre altres, les que serveixen 
per a la  distribució dels senyals de televisió i radiodifusió sonora per satèl·lit, 
 
 Atès que en l’àmbit d’aplicació, aquest RDL contempla tots els 
edificis d’ús residencial o no, siguin o no de nova construcció, subjectes als 
règim de propietat horitzontal i els edificis que, en tot o en part, hagin estat o 
siguin objecte d’arrendament per termini superior a un any, a excepció del que 
només tinguin un habitatge, 
 
 Atès que l’Administració local és la competent per considerar 
antiestètiques o perilloses la col·locació d’antenes individual a un edifici, 
 
 Atès que hem pogut comprovar la proliferació d’aquestes antenes en 
tota mena d’espais (façanes, balcons, finestres, etc.) que deterioren l’harmonia 
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del paisatge urbà i introdueixen riscos per a la seguretat dels vianants, i amb 
la voluntat de contribuir tant en la millora del paisatge urbà com en la 
seguretat de la nostra ciutat, 
 
 Atès que molts Ajuntaments del nostre país ja han elaborat 
ordenances sobre aquest tema amb bons resultats, 
 
 El Grup Municipal d’ERC proposa a la resta del plenari l’adopció 
dels següents 
 

ACORDS 
 

 Únic.- Que es procedeixi a la redacció d’unes ordenances que 
regulin la instal·lació d’antenes en els edificis, en base al que disposa el RDL 
més amunt esmentat, per tal de superar el dèficit producte de la  perillositat  i 
la manca d’estètica que suposa la col·locació d’antenes individuals en un 
edifici.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Joan Tardà i Coma,  com a Portaveu del Grup 
Municipal d’ERC,  es manifesta que la Moció allò que pretén és demanar que 
l’Ajuntament redacti unes ordenances que regulin la instal·lació d’antenes 
parabòliques, perquè en els darrers temps, potser en els darrers tres o quatre 
anys, ha augmentat la instal·lació espontània d’aquests aparells en alguns 
llocs que semblen inversemblants i això genera un dèficit estètic, i, a més a 
més, suposo, que aquestes instal·lacions algunes són susceptibles de provocar 
algun accident. De manera que, per raons d’estètica i per raons de seguretat, 
seria bo que l’Ajuntament regulés aquestes instal·lacions. 
 
 Pel que nosaltres hem pogut assabentar-nos a través de la consulta 
amb gent que hi entén, en aquests moments ja existeix el suport legal que és 
el Reial Decret Llei 1/98, de 27 de febrer, que permet que l’Ajuntament pugui 
fer-ne via, aleshores, no considerem que sigui una cosa urgent, però creiem 
que és necessari que es faci. 
 
 Hi ha una sèrie de consideracions que s’exposen en el preàmbul de 
la Moció, i després hi ha un acord únic que exactament diu que es procedeixi 
a la redacció d’unes ordenances que regulin la instal·lació d’antenes en els 
edificis, en base al que disposa el RDL més amunt esmentat, per tal de 
superar el dèficit producte de la  perillositat  i la manca d’estètica, etc. etc. 
 
 Hem rebut del Grup Socialista una esmena que ens assembla 
assenyada, i en la que estem absolutament d’acord, que diu que s’afegeixi en 
el projecte de redacció d’ordenança estètica que s’està efectuant per part del 
departament d’Urbanisme, i es contempli en el seu redactat la regulació de la 
instal·lació d’antenes en els edificis. És evident que s’ha d’evitar que passi 
això, i suposo que val més fer-ho tot junt.  
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 A continuació intervé el Sr. Antonio Balmón Arévalo, com a 
Portaveu del Grup Municipal Socialista, per manifestar que perquè quedi 
constància a l’acta, i deixar clares la nostra voluntat, com ja ho vaig 
manifestar al Grup d’Esquerres, és donar suport a aquesta Moció, i  donem 
suport afegint això, però que quedi també clar que nosaltres ja teníem previst 
en l’elaboració de l’ordenança que estem treballant totes aquestes coses que 
afecten a l’estètica. Crec que amb aquesta voluntat que a tots ens preocupa, i 
que ja es va manifestar a la Comissió Informativa, val la pena treballar de 
forma conjunta i unànime en aquest camí.  
 
 Després d’això la Moció queda redactada en els termes següents: 
 
 
 “EXPOSICIÓ DE MOTIUS: 
 
 Atès que som coneixedors que ja és en vigor el Reial Decret-Llei 
1/1998, de 27 de febrer, sobre infrastructures comunes en els edificis per a 
l’accés als serveis de telecomunicació i que, per tant, queda derogada la Llei 
49/1966 sobre antenes col·lectives, 
 
 Atès que aquesta nova disposició acorda considerar infrastructures 
comunes per als serveis de telecomunicacions, entre altres, les que serveixen 
per a la  distribució dels senyals de televisió i radiodifusió sonora per satèl·lit, 
 
 Atès que en l’àmbit d’aplicació, aquest RDL contempla tots els 
edificis d’ús residencial o no, siguin o no de nova construcció, subjectes als 
règim de propietat horitzontal i els edificis que, en tot o en part, hagin estat o 
siguin objecte d’arrendament per termini superior a un any, a excepció del que 
només tinguin un habitatge, 
 
 Atès que l’Administració local és la competent per considerar 
antiestètiques o perilloses la col·locació d’antenes individual a un edifici, 
 
 Atès que hem pogut comprovar la proliferació d’aquestes antenes en 
tota mena d’espais (façanes, balcons, finestres, etc.) que deterioren l’harmonia 
del paisatge urbà i introdueixen riscos per a la seguretat dels vianants, i amb 
la voluntat de contribuir tant en la millora del paisatge urbà com en la 
seguretat de la nostra ciutat, 
 
 Atès que molts Ajuntaments del nostre país ja han elaborat 
ordenances sobre aquest tema amb bons resultats, 
 
 El Grup Municipal d’ERC proposa a la resta del plenari l’adopció 
dels següents 
 

ACORDS 
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 Únic.- Que en el projecte de redacció d’ordenança estètica que 
s’està efectuant per part del departament d’Urbanisme, es contempli en el seu 
redactat la regulació de la instal·lació d’antenes en els edificis, en base al que 
disposa el RDL més amunt esmentat, per tal de superar el dèficit producte de 
la  perillositat  i la manca d’estètica que suposa la col·locació d’antenes 
individuals en un edifici.” 
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és aprovada per unanimitat dels 
assistents. 
 
 
 
 
 6.- Moció del Grup Municipal d’ERC, referent a la rellevància 
històrica de la data del 14 d’abril de 1931, amb la voluntat de contribuir 
a significar-la i fer-la perviure en la memòria popular. 
 
 MOCIÓ 
 
 “Text de la Moció: 
 
 El dia 14 d’abril de 1931 ha estat un dels dies més importants de la 
nostra història i, en canvi, és injustament oblidat, quan al llarg de l’any es 
recorden jornades de molta menys transcendència. Aquell dia, els ciutadans, 
després d’haver expressat la seva voluntat en unes eleccions municipals, van 
proclamar pacíficament la República, que va quedar com un model de 
democràcia. També la Generalitat es va restablir aquell dia, gràcies a la 
proclamació de la República Catalana pel President Francesc Macià. 
 
 L’emoció d’aquella jornada va quedar gravat en la memòria dels qui 
la van viure i el record va sobreviure els quaranta anys de persecució 
franquista. 
 
 Les especials circumstàncies de la transició han fet que el 14 d’abril 
no s’hagi celebrat de manera oficial. L’absència d’actes de reconeixement 
públic provoca que les noves generacions no es facin càrrec de la importància 
d’aquell dia en tota la història recent del nostre poble. Ja ha arribat el moment 
en què les institucions democràtiques més properes al ciutadà, com són els 
ajuntaments, commemorin aquella jornada en què la voluntat popular va 
prevaler sobre la força, amb l’únic poder de la raó moral. 
 
 És per tot això que demanem al conjunt dels regidors i regidores del 
nostre Plenari que adoptin els següents  
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ACORDS 
 
 1. Traslladar al llibre d’actes del  Plenari Municipal un text, redactat 
per la Junta de Portaveus,  que palesi la rellevància  històrica  de la data del 
14 d’Abril  amb la voluntat de contribuir a significar-la i fer-la perviure  en la 
memòria popular.  
 
 2. Organitzar un acte institucional en què es dugui a terme la 
replantació  de “l’arbre de la República”, plataner al·legòric de les llibertats 
democràtiques que ja havia existit a la nostra ciutat.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Joan Tardà i Coma, com a Portaveu del Grup 
Municipal d’ERC, es fa una explicació de la Moció, manifestant que, en aquest 
cas, potser cal ser una mica delicat, perquè hi ha persones que quan es parla 
de la República, a vegades, genera alguna susceptibilitat. Aquesta Moció el 
que pretén és, d’alguna manera, posar una fita en el procés que en els últims 
anys, crec que s’ha accelerat que és de descontextualització, pèrdua de 
memòria del que representa, o que ha representat el 14 d’abril. I, aleshores 
nosaltres hem fet un petit text, que ho llegiré, perquè em sembla que si es 
creu convenient discutir el que demanem, creiem que no ens podem apartar 
d’aquest context històric, del que representa, perquè no es tracta tant de fer 
una discussió política. De manera que el text el llegeixo justament per 
emmarcar la possible discussió. 
 
 A continuació es dóna lectura a la Moció pel Sr. Tardà. 
 
 Com podeu veure, continua manifestant el Sr. Tardà, aquest 
redactat pretén posar, una mica, les coses al seu punt, en la manera que, en 
aquest exercici col·lectiu que ha hagut de recuperar la memòria popular, ha 
estat injustament oblidat el 14 d’abril. 
 
 De manera que nosaltres fem dos precs que considerem fàcilment 
assumibles per tothom. En primer lloc, que la Junta de Portaveus, i no pas un 
document redactat per un Grup Municipal, redactés un petit text, i que aquest 
petit text de recordatori, que fos un acte d’una certa categoria ètica en la 
mesura que és feta pels representants populars de la ciutadania de Cornellà, 
es traslladés al llibre d’actes.  
 
 És a dir, nosaltres fem un exercici de recordar el 14 d’abril, i 
intentem en les nostres mocions sempre, per minúscules que siguin, que hi 
hagi una certa concreció en la realitat nostra. A Cornellà, afegeix,  havia existit 
la plaça de la República, la plaça de la 1ª República i la plaça de la 2ª 
República, però, per la força i per tal com han anat els avatars de la història, 
en el nomenclàtor dels carrers de la ciutat aquestes places han desaparegut. 
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 A més a més, en el nomenclàtor dels carrers de Cornellà hi ha 
cornellanencs/ques, diguem que van lluitar al bàndol franquista, i tal com 
corresponia aquests carrers no han estat canviats, perquè eren 
cornellanencs/ques, independentment de la seva actitud política han romàs 
en el nomenclàtor dels carrers perquè eren ciutadans/nes de Cornellà, fins i 
tot hi ha alguns carrers que porten noms de feixistes il·lustres com l’Arquitecte 
Calzada, i, en canvi han considerat que van ser gent que van aportar alguna 
cosa a Cornellà. Crec que a Cornellà hem estat modèlics en aquest sentit de 
no passar el sedàs de la depuració ideològica, però, en canvi, no hi ha cap 
carrer que porti el nom d’un ciutadà/na republicà/na. Això no és normal, és a 
dir, això ja demostra que el procés ha estat anormal, fins i tot és ridícul.  
 
 Nosaltres el que fem és recuperar la idea dels arbres de la 
República, és a dir, de la 1ª República, dels nostres avantpassats, de la gent 
que vivia aquí a Cornellà i de molts pobles de Catalunya, i de tota la ibèria 
republicana. Es tractaria de plantar un arbre, justament per l’al·legoria 
aquella de què l’arbre es farà gran en la mesura en què el règim de les 
llibertats també aniran creixent.  Arbre que va ser escapçat, i que va ser tallat, 
i nosaltres diem que considerem que dins d’aquesta normalitat, d’assumir la 
història, també significa plantar un arbre i serà l’arbre de la República, amb 
una placa ceràmica que digui “arbre de la República”. D’alguna manera és 
assumir el passat, que per cert, l’assumim en tot i creiem que és anormal no 
assumir-ho, pel que fa als nostres, sobre tot per a la gent d’esquerres, la 
nostra història de republicans. 
 
 De manera que és un plantejament que s’ha de contextualitzar en 
aquest aspecte, d’assumir la història, i nosaltres lògicament com a partir 
republicà, que per cert, em sembla  que aquí també hi ha d’altres de 
republicans, creiem que també tenim la responsabilitat de fer-ho, perquè entre 
altres coses, fins i tot pels nostres fills, que sàpiguen que en aquest país han 
hagut dues repúbliques, i mai se sap si haurà una tercera. 
 
 A continuació intervé el Sr. Antonio Balmón Arévalo, com a 
Portaveu del Grup Municipal Socialista, per manifestar que el seu Grup sense 
entrar en les consideracions que plantejava el Grup d’ERC, i sobre sí hi ha o 
no hi ha places o carrers de persones que hagin defensat la República, crec 
que hi ha, i bastants. No obstant sense entrar en aqueix debat, considerem 
que en relació als dos punts de l’acord, quan al primer no creiem que pel fet 
que la Junta de Portaveus prengui un acord, apropem aqueixa realitat 
històrica a la ciutadania. Quant al segon, en tot cas, el que prendrem és la 
consideració de si trobem un moment idoni perquè això es pugui produir, en 
tot cas, ja ho realitzaríem, però de totes formes no donaríem suport a la Moció 
presentada pel Grup d’ERC. 
 
 Seguidament pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal 
d’EUiA, senyor Ignacio Flórez Barrón, per manifestar que estan totalment 
d’acord amb la Moció, i creu que ara que s’apropa el dia 14, és bo el que 
plantejava el Sr. Tardà, de recuperar la memòria històrica perquè això va tenir 
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molta importància en el nostre poble, tant a Catalunya com a la resta de 
l’estat espanyol. 
 
 Efectivament hi ha un tema que es planteja que és de quina manera 
la nostra joventut, ha oblidat tot el que va passar en aquell temps, totes les 
conseqüències que va tenir, en aquell moment de positives i  posteriorment  
negatives, i és necessari que el nostre poble, la nostra joventut, no ignori 
aqueixos  esdeveniments, per tant, crec que és un bon moment per fer això, 
independentment que després cada organització pel seu compte fem algun 
acte, o algun tipus de manifestació, però crec que és lamentable que no es faci 
una cosa d’aquest tipus. 
 
 Acte seguit intervé el Portaveu del Grup Municipal de CiU, senyor 
Nèstor Artís i Villena, per manifestar que creu que és bo que es recordin els 
fets històrics, tant siguin els bons com els dolents, els bons per celebrar-los i 
els dolents, potser perquè servissin d’exemple perquè no es tornin a produir. 
Per això estaríem a favor de la Moció. 
 
 A continuació pren la paraula la Portaveu del Grup Municipal del 
PP, senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, per manifestar que el seu Grup 
s’abstindrà. Sense entrar en debats, crec que la història està feta, tothom que 
vulgui pot interpretar-la, cadascun la interpreta a la seva manera, és evident, i 
crec que és una història passada i el que hem de mirar és de cara al futur. No 
dic ni que sí ni que no, simplement que ens abstindrem. 
 
 Tot seguit pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal Mixt, 
senyor Alberto García Llorente, per manifestar que consideren que la memòria 
popular del ciutadà és una memòria totalment subjectiva, per tant, considera 
que no podem, des del Grup Mixt, obligar als ciutadans/nes del nostre 
municipi a celebrar una cosa que per a molts/tes poden ser unes dates 
realment  importants, perquè entra dins de la història que tenim aquí, i que 
nosaltres respectem democràticament, però, per altra banda, pot haver un 
col·lectiu que li resulti quelcom  totalment insignificant, perquè entra dins del 
joc democràtic.  
 
 Per altra banda, Sr. Tardà, vostè sap perfectament com bon 
historiador que és, igual que jo, que si hem de realitzar un redactat de tot, 
poguérem dir de dates importants de la història dins del Llibre d’Actes del 
Plenari, que és un dels punts que vostè demana en el punt primer, crec que 
hauríem de fer “el libro gordo de Petete”, perquè afortunadament de dates hi 
ha un munt. 
 
 I, podria ocórrer que si de totes les dates importants de la història 
haguéssim de fer un acte institucional, ens podríem trobar amb una gran 
polèmica a l’hora de triar els actes. Per aquest motiu, considero que per a no 
entrar en la polèmica, nosaltres votarem en contra, i m’agradaria recordar que 
la memòria popular es forma amb esdeveniments històrics, ja siguin positius o 
negatius. 
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 Tot seguit intervé la Portaveu del Grup Municipal d’IC-V, senyora 
Carmen Romero López, per manifestar que el seu Grup no ha de justificar la 
seva ideologia republicana, o la seva posició sobre aquest tema. Evidentment, 
assenyala, estem d’acord amb l’explicació que ha fet el Sr. Tardà, crec que ha 
fet una explicació moderada, des del seny, des d’una proposta que pot ser útil 
per no ferir a ningú, i, per tant nosaltres no sabem si el primer punt hauria de 
ser així administrativament o si podria ser d’una altra manera, una proposta 
del Ple o un pronunciament del Ple o alguna cosa semblant. Creiem que en 
quant  al segon punt l’arbre hauria d’estar plantat en un lloc que realment es 
pugui veure, en el cas que s’aprovés i que sigui una plaça nova, que podria ser 
una de les places noves del sector Alps, o podria ser la mateixa plaça de la 
Llibertat, que ara ja existeix una plaça que té un nom, no de la República, 
però sí que al·ludeix a un dels eixos fonamentals de la República, i, nosaltres 
sí que estaríem a favor d’aquesta Moció, tot i que veiem quines són les 
particularitats del problema. 
 
 Només comentar-li al company Tardà que, tot i que fa uns esforços 
enormes per dir ciutadans i ciutadanes, encara se li escapa algú, i en el text 
de la Moció encara diu “les institucions democràtiques més properes al 
ciutadà”. Matisant la Sra. Romero que també a les ciutadanes, a la ciutadania,  
si us plau. 
 
 Seguidament pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal d’ERC. 
Sr. Tardà, per manifestar que no ha entès massa bé la intervenció del Sr. 
Balmón.  
 
 Contesta el Sr. Balmón que no donaríem suport a la Moció, que no 
es tracta de fer un debat en el Ple sobre el tema del dia 14 d’abril, sobre allò 
que representa la República, del que tots puguem  pensar dels valors que 
representava la República. En tot cas, i quant al primer punt, no crec que això 
signifiqui o pugui significar que a la gent li puguem aproximar aquesta realitat 
històrica. Pensem que en aquesta ciutat s’han fet per part de l’Ajuntament 
moltes iniciatives, culturals, iniciatives d’exposicions i, en aquest moment, 
estem preparant una exposició sobre tota la vida que va representar Cornellà 
durant molt de temps, on totes  aquestes realitats queden representades. 
 
 I, pel que respecta al punt segon, en tot cas, ja prendríem en 
consideració, si veiem en el futur aquesta possibilitat, el tema de poder plantar 
aquest plataner que comentava Esquerra Republicana, però per preservar-nos 
de les nostres responsabilitats diríem que no donem suport a la Moció. 
 
 Finalment pren la paraula el Sr. Alcalde, José Montilla, per 
manifestar que queda clara la posició que es manté, com Ajuntament, sense 
perjudici de què es puguin donar suport a algunes iniciatives que puguin 
haver-hi, igual que, al seu moment es va donar suport des de l’Ajuntament 
quan es va fer l’acte dels Brigadistes, per exemple. En aquesta línia, i, a més a 
més, si tenim present que l’any que ve, serà el 70è aniversari d’aquest 14 
d’abril, es pot pensar en col·laborar amb alguna iniciativa ciutadana que hi 
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hagi. El que pensem és que al Ple tenia poc sentit que féssim el que es 
planteja, discrepància, d’oportunitat no tant del fons del que es planteja.          
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és rebutjada per majoria absoluta dels 
assistents, amb el vot en contra dels Regidors/es del Grup Municipal del PSC, 
senyors/es José Montilla Aguilera, Vicenç Badenes Teixidó, Antonio Balmón 
Arévalo, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández Mesa, Juan Antonio García 
Díaz, Cristina Gasull Martínez, Judith Ibáñez Vives, Llorenç Luna Rodríguez, 
Manuel Luque del Rio, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, Aurora 
Mendo Sánchez, José Luis Morlanes Galindo, Gloria Récio Díaz i Ramon 
Salabert Parramón, i, del Portaveu del Grup Municipal Mixt, senyor Alberto 
García Llorente; i, amb l’abstenció de la Portaveu del Grup Municipal del PP, 
senyora Mª Isabel Espinosa Fernández.  
 
 
 
 
 7.- Moció del Grup Municipal d’EUiA, sobre la problemàtica de 
l’aigua. 
 
 MOCIÓ 
 
 “Antecedents: 
  
 Coincidint amb el Dia Mundial de l’Aigua, ha tingut lloc a la Haia, el 
2n. Fòrum Mundial de l’Aigua, el qual ha deixat patent la prioritat d’una gestió 
eficient per fer front al gravíssim  problema que suposa l’escassetat  d’aquest 
recurs vital per a la vida. 
 
 Al mateix temps, el Worldwatch Institute, prepara un catàleg amb 
les dades científiques més significatives sobre la crisi de l’aigua al Planeta, 
amb unes xifres esgarrifoses: 1200 milions de persones estan mancats d’aigua 
potable per al consum i més de 3000 milions no hi disposen per a la neteja. 
 
 La reducció de la reserva de l’aigua dolça i la contaminació de rius, 
llacs i aqüífers presenta un panorama tremendament alarmant. Són molts els 
factors en la reducció i el deteriorament de l’aigua, tots com a conseqüència de 
l’acció de l’ésser humà, des del consum irracional fins l’aportació, per diferents 
procediments, de verins i elements contaminats, que al mateix temps 
comporta malalties i morts de milions de persones, a més a més de les 
conseqüències de la impermeabilització de grans extensions i la desforestació, 
que impedeixen la natural retenció de l’aigua, que és la sang que dóna vida a 
la Terra. 
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 Un dels principals problemes es presenten en les aigües 
subterrànies, per la sobreexplotació dels aqüífers, que està reduint el seu 
nivell de forma accelerada, i la depuració natural de la qual és lentíssima. Avui 
més de 1500 milions de persones s’hi proveeixen d’elles. 
 
 Tampoc s’ha d’oblidar la reducció o desaparició dels glacials, per 
causa de l’escalfament climàtic, que són una de les principals reserves d’aigua 
de la Terra. 
 
 Tot això representa, potser, la major amenaça, en un futur no molt 
llunya, per a les espècies que poblem aquest planeta. 
 
 Aquí tots som responsables, cadascú des del seu àmbit i la seva 
responsabilitat, encara que no tothom té la informació ni les possibilitats per 
corregir els errors i les causes que provoquen aquest problema. Per la qual 
cosa és imprescindible que des de les administracions intervinguem, tant amb 
una política d’estalvi i eficàcia en allò que és de la nostra competència, com en 
el missatge perquè la ciutadania actuï amb sentit comú i respecte per aquest 
bé escàs i insubstituïble. 
 
 Per tot el que s’ha exposat, proposo:           
 
 Que des de la Comissió Informativa d’Obres, Urbanisme, 
Manteniment,  Serveis i Medi Ambient, amb la col·laboració de membres del 
Consell de Medi Ambient, es faci un estudi per abordar la solució més idònia i 
necessària.”  
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Ignacio Flórez Barrón,  com a Portaveu del Grup 
Municipal d’EUiA,  es dóna lectura de la Moció, manifestant al final de la 
lectura que no es va a una qüestió radical sinó que allò que es pretén és que 
es faci un estudi i es vegin quines són les mesures més necessàries i eficients, 
perquè això es comenci a corregir des de l’acció local. 
 
 A continuació intervé la Sra. Mª Isabel Espinosa Fernández, com a 
Portaveu del Grup Municipal del PP, per preguntar al Sr. Flórez si aqueix 
estudi que proposa, suposa que serà a nivell local, perquè creu que Cornellà 
no està en condicions de donar solució a aquest problema que ha plantejat. Si 
és des de Cornellà, sens dubte estic a favor, però crec que més que un estudi, 
que crec que hi ha molts fets, no només de Cornellà sinó de la resta del 
planeta, el més idoni seria que es presentés una campanya de conscienciació 
informativa sobre els hàbits i el consum, perquè la gent prengui consciència i 
faci un estalvi d’aquest preat bé que és l’aigua. 
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 Seguidament pren la paraula la Portaveu del Grup Municipal d’IC-
V, senyora Carmen Romero López, per manifestar que el seu Grup sí que 
entén que la petició és que la Comissió Informativa d’Obres, Urbanisme, 
Manteniment, Serveis i Medi Ambient, amb la col·laboració de membres del 
Consell de Medi Ambient puguin fer un estudi. No sé si efectivament aquestes 
persones poden fer l’estudi o encarregar l’estudi o basar-se en algun estudi fet, 
però, en principi, estan d’acord que aquest tema es tracti o s’estudiï una mica. 
Fins i tot, podríem dir que dins del Consell de Medi Ambient hi ha una 
persona que treballava abans a les Aigües, que ara ja està jubilat, i que té 
capacitat per poder-nos assessorar o explicar coses que possiblement ens 
seran útils. En principi, estem a favor, ens sembla bé. 
     
 Finalment pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, 
Sr. Flórez, per manifestar que no hi ha cap dubte que m’estic referint a l’acció 
municipal, no m’estic referint a cap estudi que hagi més enllà del nostre 
àmbit. Potser, fins i tot, això de l’estudi podíem modificar-lo, no un estudi sinó 
que s’elabori una proposta que indueixi precisament a aqueixa reducció i 
aqueix comportament, i no solament des de l’educació ciutadana que és 
imprescindible, sinó, també des de la institució municipal. I, dic això, perquè 
tinguem en compte que el consum d’aigua del ciutadà per a l’ús de la casa, no 
arriba al 10%, que la major part, entre el 70 i el 80% es va en l’agricultura, la 
indústria es porta un percentatge importantíssim, i hi ha també una altra 
sèrie d’usos,  sigui que aqueix és el menor, però, com diu un principi 
fonamental de l’ecologia, “pensa globalment i actua localment”, per tant, en 
cada un dels nostres àmbits hem de començar a actuar en aqueix sentit. 
 
 No sé si tots ens adonem de la importància que aqueix problema té, 
aquí diem que, efectivament, potser és el problema que més amenaça el futur 
de la humanitat, això tothom ho està dient, les pròximes guerres seran per 
l’aigua, els problemes són realment escruixidors, i, per tant, crec que de 
veritat mereix que comencem.  
 
 Si som capaços de veure entre tots, una manera d’actuar i de fer-lo 
de manera pedagògica perquè també tothom  i cada una de les nostres 
actuacions sigui un exemple a seguir pels altres, no que prediquem i que 
després actuem de manera diferent, crec que és fonamental, i això és el que es 
pretén amb la Moció, ni tan sols des de la nostra única posició imposar ni 
pretendre cap redactat sinó que això ho fem i veiem com hem d’actuar.   
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és aprovada per unanimitat dels 
assistents. 
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 8.- Precs i preguntes. 
 
 En primer lloc pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal 
d’ERC, senyor Joan Tardà i Coma, per efectuar tot un seguit de preguntes, i 
en principi agrair  al Sr. Martínez Flor, que la ha lliurada la resposta a la 
segona d’elles per escrit, perquè certament, indica, són preguntes que ens 
interessa tenir-les per escrit, de manera que la primera és la següent: 
 
  “Hem observat que les obres de construcció d’unes instal·lacions 
annexes a l’estació de la Renfe, iniciades fa uns mesos per aquesta companyia, 
resten aturades. Es per això que desitjaríem saber  

 
1. Les raons d’aquesta situació tenen quelcom a veure amb 

l’administració municipal? 
 

2. Pot informar-nos de les conclusions de les conclusions, i alhora 
lliurar-nos-les, de l’estudi medio-ambiental, al qual va fer 
referència el senyor Morlanes en una reunió de la Comissió 
Informativa que presideix a requeriment del nostre regidor, ja que 
estem preocupats pels possibles i hipotètics problemes medio-
ambientals (sobretot pel que fa a la contaminació acústica) que 
poden derivar-e d’aquesta nova obra. 
 

3. Considera l’Ajuntament la possibilitat de procedir a negociar 
alguna modificació del projecte de les obres ja iniciades (tant des 
del punt de vista estètic, com de localització), de manera que en 
permetés minvar l’impacte visual.” 

 
 
 La segona pregunta és la següent: 

 
 “En la Sessió Plenària del mes de setembre del 1999, el Grup 
Municipal d’ERC  traslladà a manera de pregunta al govern de la ciutat la 
preocupació creixent de la ciutadania per la contaminació acústica provocada 
per les motocicletes. La resposta del responsable municipal fou que des de 
l’any 1990 es duen a terme campanyes d’informació durant el curs escolar i, a 
partir del mes de maig,  de control. 
 
 Per la qual cosa desitjaríem conèixer: 

 
1. És previst l’inici d’una nova campanya de control en el proper 

mes de maig d’enguany? 
 

2. Quina durada tindrà la campanya i quants agents de la policia 
municipal s’hi destinaran? 
 

3. S’han produïts canvis respecte a la campanya anterior quant a 
les sancions  i els terminis per dur a terme les modificacions en 
el tub d’escapament per part dels infractors? 
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4. Pel que fa a la  campanya anterior, quin percentatge de 

denunciats per sobrepassar el límit de soroll permès procediren 
en el termini fixat de 7 dies a resoldre la  causa de la denúncia?” 

 
 
 La tercera pregunta, sí que m’agradaria si es pogués respondre per 
escrit, i  és la següent: 
 
 “Una vegada iniciat el moviment de terres que correspon a les obres 
d’urbanització del Polígon 1  Sector Can Suris, desitjaríem conèixer:  

 
1. Quins són els projectes municipals respecte al polígon 2, és a dir, 

pel que fa a l’espai ocupat pels veïns del carrer Soler i Cortada?  
 

2. Quin ha estat el resultat dels contactes haguts amb els 
propietaris d’aquest indret i en quin estadi es troben les 
negociacions? 
 

3. Existeix alguna mena de perill de despreniment de les  terres 
remogudes que són en un nivell superior al del carrer Soler i 
Cortada en cas de pluja abundant? 
 

4. És coneixedor que alguns dels habitatges del carrer Soler i 
Cortada,  que no reuneixen les condicions mínimes d’habitabilitat  
necessàries, han estat llogats pels seus propietaris?” 

 
 
 La quarta pregunta és la següent: 
  
 “Arran d’una moció presentada pel nostre Grup Municipal en la 
sessió plenària del mes de desembre de 1999, en què sol·licitàvem la creació 
d’una comissió municipal que tingués cura d’elaborar un estudi del moviment 
econòmic de les caixes d’estalvi a Cornellà per tal de poder demanar, 
posteriorment,  a aquestes entitats un major compromís inversor a la ciutat, 
vostè va respondre que “els tècnics ja elaboraran un informe, que es 
comentarà...”.  
 
 Per la qual cosa li fem arribar les següents demandes: 

 
1. Ha estat iniciat l’estudi al qual es va comprometre? 

 
2. Quin és el termini per a la seva realització?” 

 
 
 Seguidament pren la paraula el Regidor-Delegat de l'Àrea 
d'Urbanisme, Habitatge i Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, 
per contestar a la primera pregunta presentada pel Sr. Tardà, manifestant 
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respecte a què si les raons d’aquesta situació tenen que veure amb 
l’Administració Municipal, la resposta és sí.  
 
 Respecte al compromís de fer un estudi ambiental en allò que es 
refereix a la contaminació acústica, afegeix, Renfe té aquest compromís. Que 
ha passat?, que com que estan les obres parades doncs no ha hagut pressa, 
ells sempre han tingut el compromís amb l’Ajuntament de Cornellà de tenir un 
estudi de contaminació acústica abans de començar les activitats, com sigui 
que porten uns mesos aturats, lògicament no ha hagut pressa a 
complimentar-lo, ells saben que han de lliurar aqueix estudi, i, quan aqueix 
estudi es conegui no hi haurà cap inconvenient en què la Comissió 
Informativa també ho conegui. 
 
 Pel que fa a la pregunta tercera, el Sr. Morlanes, diu que la resposta 
seria sí, però amb una reflexió prèvia. Ho he dit moltes vegades a la Comissió 
Informativa, l’Ajuntament ha de complir la Llei, davant del que té poca força i 
davant del que té molta força, és a dir, quan hi ha un terreny qualificat per fer 
sistema ferroviari, i Renfe demana per fer una instal·lació ferroviària, el Tinent 
d’Alcalde d’Urbanisme li ha de donar la llicència per fer la instal·lació 
ferroviària, ho vaig explicar així a la Comissió d’Urbanisme al seu dia, i ho 
torno a dir avui. 
 
 El dia que tinguem l’Ordenança d’Estètica que no serà la panacea 
de tots els mals, però que ens pot ajudar, sí què tindrem una mica més d’eina 
per almenys parlar, trobar unes actuacions una mica més toves, etc. etc., però 
el que ha fet l’Ajuntament ha estat impecable. 
 
 La segona qüestió que s’ha de dir també, és que, des d’aquell 
moment han canviat coses. El Pla General Metropolità establia un túnel que 
per obra i gràcia del Metro i de la Renfe era impossible de construir. Un túnel 
que preveia el desviament de la carretera d’Esplugues, entrant per Joan 
Maragall i sortint per l’altre cantó, una mica al costat exactament dret. Això 
amb la pendent del Metro i de la Renfe era impossible de tirar endavant, 
aquest semicercle, gairebé cercle  que tenim, no té massa sentit. Han passat 
també altres coses, s’ha endegat el tema del Trambaix, i s’ha vist la possibilitat 
de què algun dia el Trambaix es faci càrrec d’aquesta obra que l’Ajuntament 
per sí mateix no podria fer. 
 
 El que hem fet, continua dient el Sr. Morlanes, si agafeu l’acta a la 
pagina 32, del Ple anterior, veureu que en l’aprovació del Text Refós de la 
Modificació del PGM de Destraleta diu: “-justificar la congruència de 
l’ordenació viària proposada amb la previsió de túnel sota la Renfe-”, i el 
segon, “-ampliar la reserva viària per permetre la construcció de l’esmentat 
túnel, a l’encreuament entre l’avinguda de Can Corts i el carrer Isaac Peral-“, 
és a dir, avui ja tenim, un nou túnel planejat, està pendent del vist i plau final 
de la Generalitat, però ja està aprovat per aquest Ajuntament. Perquè?, perquè 
hi ha un projecte de Trambaix que podria,  financiar el que passi per aquí la 
carretera i el Trambaix. 
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 Això és incompatible amb l’estat actual de la nau de Renfe, i li hem 
demanat a Renfe que faci el favor de recular-se  cap enrere quaranta metros. 
Renfe en aquest estat de cooperar amb la gent, de trobar solucions, ens ha dit 
que sí, i, en aquest moment, les obres estan aturades perquè li dèiem que 
reculessin cap enrere quaranta metros i això ens permetrà que si el Trambaix, 
al final tira endavant, i inclou el túnel, podrem fer, amb moltíssimes 
dificultats, ho dic avui, va justíssim entre el traçat de la Renfe i el traçat del 
Metro, la possibilitat de ficar per a qui la carretera d’Esplugues i el Trambaix, 
però bé, si el Trambaix ho preveu, tindrem la possibilitat d’intentar passar per 
aquí la carretera d’Esplugues, i acabar amb aquest semicercle, gairebé tancat 
que tan poc ens agrada, i que fa que Cornellà no tingui avui un veritable 
centre. 
 
 Quant a la tercera pregunta efectuada pel Portaveu del Grup 
Municipal d’ERC, continua manifestant el Sr. Morlanes, la tinc escrita i jo te la 
donaria, però sí que vull fer un parell o tres de comentaris, perquè penso que 
la pregunta ho mereix.  
 
 El primer, l’Ajuntament al seu dia va intentar fer un únic 
planejament, incloent Soler i Cortada, que preveia enderrocar Soler i Cortada i 
fer habitatges nous. Aquesta hauria estat una sortida prou important i 
sobretot prou eficient per acabar amb el problema que tenim, en aquest 
carrer. Els ciutadans van conformar una associació que va presentar 
al·legacions a això, i, l’Ajuntament,  doncs va configurar dos polígons, un el de 
Can Suris i l’altre el que tu deies avui. Que ha passat?, que d’aquí a un temps, 
no massa llarg, tindrem una part magnífica, que serà Can Suris. Hi ha molts 
veïns avui que es penedeixen de no haver tirat el planejament tot en conjunt. 
Perquè?, perquè la segregació en dos polígons li aporta uns beneficis a la part 
de Soler i Cortada i unes càrregues en zona verda i altres coses que d’haver-
se’n fet tota complerta no tindríem. 
 
 Quin problema tenim ara?, doncs que hi ha deu anys des que es va 
aprovar el Pla, deu anys per desenvolupar la part de Soler i Cortada, però 
sobre la base de què aquesta gent haurà d’assumir un conjunt de càrregues, 
zona verda, etc. i que l’edificabilitat serà la mateixa. Aleshores aquesta és la 
realitat, que hi ha ara. Existeix molta gent que està descontenta amb la 
solució que ells mateixos varen demanar, i que ens ha vingut a veure dient 
que no poden fer res, que s’han equivocat, i estem parlant amb ells, per veure 
quina sortida trobem entre tots plegats d’aquí a un temps, en aquest moment 
no la tenim. 
 
 I, finalment pel que fa a la situació d’alguna gent, hem fet ordres 
d’execució, és a dir, hem manat fer obres a aquest carrer, a algun edifici, i 
algunes s’han fet. S’han presentat queixes a la Direcció General d’Habitatge 
que és qui té la competència de l’habitabilitat, hi ha un escrit de l’antic Tinent 
d’Alcalde, hi ha escrits dels veïns, i jo personalment he parlat amb el Director. 
 
 Ara estem preparant una inspecció complerta, per fer un dossier i 
un informe, tornar a anar a veure al Director General d’Habitatge i mirar amb 
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la cooperació de la Generalitat de Catalunya, de trobar una solució. Som 
conscients de què hem de trobar alguna sortida, però també he de dir, que a  
aquesta situació s’ha arribat una mica per decisió pròpia de les persones que 
avui s’adonen de què la decisió seva no va estar la més exacta. I avanço una 
cosa, aquest Ajuntament utilitzarà tots els mitjans que tingui al seu abast 
perquè aquesta situació que hi ha penosa d’aprofitament d’un particular, de 
gent amb problemes acabi el més aviat possible, sapiguent que tenim les 
competències que tenim  i que necessitarem l’ajuda de tothom.                  

 
 A continuació pren la paraula el President Delegat de la Comissió 
Informativa d’Economia i Hisenda, senyor Ramon Salabert Parramon, per 
contestar a la quarta pregunta efectuada pel Portaveu del Grup Municipal 
d’ERC, manifestant que només vol precisar dues coses. Primera que 
òbviament, hem fet cas de la consideració de l’Alcalde, com no podia ser d’una 
altra manera, d’endegar aquest anàlisi, el que passa és que també ens hem 
hagut d’acotar exactament que  és el que analitzàvem. El que hem considerat 
que es podia analitzar, per fer una anàlisi del que realment podem conèixer 
nosaltres, que és allò que hem tingut relació entre l’Ajuntament i algunes 
entitats financeres d’aquestes característiques, que han fet algun tipus 
d’aportacions en desenvolupaments de temes municipals, i emmarcar-ho  en 
l’últim període, és a dir, en el darrer mandat i el que podem portar d’aquest, 
perquè sinó se’ns faria molt difícil poder donar una resposta. 
 
 Amb aquesta línia, és amb les que jo he traslladat als tècnics de 
l’àrea, que facin aquest informe, i que em comprometo, si és això el que es 
demana, a què abans, o en la propera Comissió Informativa  que tinguem, 
poder-lo traslladar. Si és una altra cosa, agrairia, que, en poguéssim parlar, 
perquè si l’estudi és en general, no sabríem exactament precisar que és el que 
hauríem d’estudiar. 
 
 Seguidament pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal d’ERC, 
senyor Joan Tardà per dir que aquest matís no es va introduir. És possible 
que el que demanàvem no pugui ser assumible però aleshores aquest matís no 
es va introduir, ho recordo perfectament. 
 
 Al respecte contesta el Sr. Alcalde que recorda el que va llegir, 
perquè, a més a més, figura en un acta, però també hi ha coses que tenim 
accés a una informació, i a altra que no tenim, i per tant, a la que no tenim, 
difícilment se’ns pot demanar quan és una informació que no és municipal, 
sinó que és d’unes entitats que no tenen cap obligació de donar-la, per tant, 
de la informació disponible per aquest Ajuntament que fa referència a les 
inversions efectuades per l’obra social de les caixes en els últims anys es 
donarà compte a la propera Comissió Informativa.   
 
  
 A continuació pren la paraula la Portaveu del Grup Municipal del 
PP, senyora Mª Isabel Espinosa, per manifestar que ha presentat un prec per 
escrit, i que el mateix ha estat contestat, per la qual cosa dóna gràcies per 
l’amabilitat; i que deia el següent: 
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  “Al carrer Vistalegre a l’alçada del número 62, hi ha un local de 
culte Evangelista al qual assisteixen un gran nombre de fidels. Entre ells 
nombrosos nens de curta edat, per la qual cosa hi ha la possibilitat de què 
travessin el carrer imprevisiblement, amb el consegüent risc d’accident. 
 
 Atenent a la petició del Representant o Pastor de l’esmentada 
comunitat o església, així com a nombrosos ciutadans/nes assidus a la 
mateixa. Sol·licitem: 
 

• Es realitzi un estudi de la zona, amb possible col·locació de 
senyals de trànsit i de bandes i de bandes rugoses en l’asfalt 
amb la finalitat de reduir la velocitat dels vehicles que circulen.” 

  
 
 Així mateix, la Sra. Espinosa, dóna lectura a les preguntes que ha 
presentat per escrit, les quals es transcriuen a continuació:  
 
 “En les darreres eleccions generals i durant la campanya aquest 
Grup ha rebut nombroses queixes i preguntes dels ciutadans/nes d’aquesta 
ciutat dels quals em faig portaveu: 
 

• Ha realitzat el Partit Socialista trucades telefòniques als 
ciutadans/nes preguntant a qui anaven a votar? 

• Des d’on s’han realitzant aquestes trucades? 
• És cert que han intervingut en aquesta mena d’enquesta 

funcionaris/ries d’aquest Municipi que fins i tot donaven el seu 
nom? 

• És cert que varen intervenir personal de la Brigada en 
l’enganxada de cartells del PSOE? 

• Perquè el Butlletí del Cornellà Informa ha sortit a finals de març? 
• Què justifica aquest retard? 
• Perquè se’ns demana als Grups l’escrit en una data i el Butlletí 

surt un mes després? “ 
 
 
 Continuant amb l’ús de la paraula la Sra. Espinosa manifesta que 
hi ha una altra pregunta, o prec,  perquè ha sigut prec i ara torna a preguntar, 
ja que a data 15 de febrer es va realitzar per aquest Grup la sol·licitud de canvi 
de representant del Partit Popular de Cornellà, com a conseller de l’Empresa 
Municipal EMDUCSA, del Sr. Alberto García, per aquesta servidora. En 
l’actualitat aquest Grup, malgrat que també ho vaig fer de paraula al Tinent 
d’Alcalde d’Hisenda, no ha rebut resposta a l’esmentada sol·licitud, per la qual 
cosa sol·licita que se’m contesti perquè crec que en aquest moment el Partit 
Popular no està representat en cap de les empreses públiques. 
 
 A continuació pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal 
Socialista, senyor Antonio Balmón Arévalo, per manifestar que pel que fa a les 
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set preguntes, donarà resposta a les tres, últimes. El Butlletí del Cornellà 
Informa, com vostè molt bé diu, és veritat que es reparteix a finals de març, 
perquè com vostè ha de recordar en la Comissió Informativa d’Interior, Comerç 
i Comunicació, s’ha donat compte dels procediments per fer la contractació de 
l’edició de la revista, i en un primer moment van quedar desert la contractació 
i posteriorment que va passar en la última Comissió Informativa es va notificar  
s’havia de procedir a un nou contracte, i la contractació es va haver de 
realitzar, desgraciadament, un mes més tard i per això va haver aqueix retard, 
aqueixa és la justificació. 
 
 Pel que fa als altres quatre punts, continua manifestant el Sr. 
Balmón, contínuament ens pregunta algunes coses que nosaltres no tenim 
perquè respondre. Hauria de saber que hi ha unes lleis que regulen l’activitat 
dels partits polítics, i, sens dubte, en el Ple nosaltres no respondrem sobre 
l’activitat del nostre partit, crec que cap Grup dels que hi són aquí ha de 
respondre sobre l’activitat que fem en la ciutat. De totes maneres, que quedi 
clar, que aquest Grup no ha utilitzat cap instrument, ni cap fons, ni ha 
utilitzat res que s’hagi de relacionar amb l’activitat i amb l’organització 
municipal. De totes formes seria d’agrair que amb el temps que vostè porta, 
fos una mica més solvent amb les seves preguntes, nosaltres li agrairíem, 
encara que comprenem que això és difícil, és a dir hi ha una dita xinesa que 
diu que “a la rana de una fuente, no pretendas hablarle del océano, no lo 
comprenderia”. 
 
 Intervé el Sr. Alcalde per manifestar que a l’altra pregunta que s’ha 
fet, a la que es contestarà oportunament. En qualsevol cas, indica és cert que 
hi ha preguntes que són una mica un insult a la intel·ligència, i si algú ha fet 
trucades o ha enganxat cartells, sens dubte, ni s’han fet des de l’Ajuntament 
ni utilitzant mitjans públics,  i, per suposat, si algú enganxa cartells i és 
funcionari d’aquest Ajuntament, sens dubte, que no ho fa en hores de treball, 
estant en actiu, d’això tingui l’absoluta seguretat.      
         
 
         

III 
  
 

ASSUMPTES URGENTS 
 
 
 Tot seguit es fa avinent que hi ha assumptes que,  tot i no ser a 
l'ordre del dia, cal tractar atesa la seva urgència. Per això, i a proposta de 
l'Alcaldia-Presidència, s'acorda, per unanimitat, declarar-los d'urgència, de 
conformitat amb el que disposa l'article 47.2, del Reial Decret Legislatiu 
781/1986, de 18 d'abril, i es passa a tractar els assumptes següents: 
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ÀREA D’URBANISME, HABITATGE I INFRASTRUCTURES 
 
 
 1.- Aprovació del nou text del conveni a subscriure entre el 
Ministerio de Fomento, La Red Nacional de Ferrocarriles Españoles 
(RENFE) i l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat, per a la realització de 
les obres d’integració urbana del ferrocarril en el Municipi. 
 
 MOCIÓ 
 
 
 “Vist l’acord plenari de data 23 de desembre de 1999, mitjançant el 
qual s’aprovà l’esborrany de conveni a subscriure entre el Ministerio de 
Fomento, La Red Nacional de Ferrocarriles Españoles (RENFE) i l’Ajuntament 
de Cornellà de Llobregat, per a la realització de les obres d’integració urbana 
del ferrocarril en el municipi de Cornellà de Llobregat, a l’hora que es facultà a 
l’Il·lm. Sr. Alcalde-President, Sr. José Montilla Aguilera, per a la signatura de 
tots aquells documents que siguin necessaris per a la formalització del mateix. 
 
 Vist que es va donar trasllat de l’esmentat text al Ministerio de 
Fomento i a La Red Nacional de Ferrocarriles Españoles (RENFE) per tal que el 
formalitzessin mitjançant les corresponents signatures, i que aquest Ministeri 
ha presentat un nou text matitzant el redactat de l’anterior quant a la forma i 
que no varia el fons del mateix. 
 
 L’Alcalde-President proposa al Ple de l’Ajuntament de Cornellà de 
Llobregat, l’adopció dels següents  
 

ACORDS 
 
 Primer.- Aprovar el nou text del conveni a subscriure entre el 
Ministerio de Fomento, La Red Nacional de Ferrocarriles Españoles (RENFE) i 
l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat, per a la realització de les obres 
d’integració urbana del ferrocarril en el municipi de Cornellà de Llobregat, que 
s’adjunta com a document annex al present acord. 
 
 Segon.- Notificar el present acord al Ministerio de de Fomento i a La 
Red Nacional de Ferrocarriles Españoles (RENFE) per al seu coneixement i 
efectes.” 
 
 
 
 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
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 Per part del Regidor-Delegat de l'Àrea d'Urbanisme, Habitatge i 
Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, es fa una explicació de la  
Moció, manifestant que hi ha el projecte de fer un viaducte, bàsicament entre 
el pont del futbol i el pont de la carretera. Hem estat amb negociacions gairebé 
un any, i, finalment hi ha un redactat consensuat que l’única diferència que té 
en relació amb el que va passar pel Ple fa un temps, és que diu que el projecte 
d’obra l’encarregarà el Ministeri de Foment, d’acord amb les idees que també 
tingui, en aquest cas, l’Ajuntament de Cornellà. 
 
 Aquesta és la diferència fonamental, nosaltres el que volem és que 
això sigui una realitat, estem complint la nostra part que era cobrir la trinxera 
a l’alçada de Lindavista, i amb aquest canvi, donat que hi ha una bona 
sintonia amb el que s’ha de fer,  nosaltres pensem que no és cap problema i el 
que garanteix és que el signi ràpid, i, el que nosaltres desitgem és que, el més 
aviat possible, hi hagi aquest projecte per poder tirar endavant l’obra.   
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és aprovada per unanimitat dels 
assistents. 
 
 
 
 
ÀREA DE MEDI AMBIENT I SOSTENIBILITAT 
 
 
 2.- Ratificar l’aprovació de la Declaració d’Hannover dels Líders 
Municipals en el llindar del segle XXI. 
  
 MOCIÓ 
 
 
 “Atès que 250 líders municipals de 36 països europees i regions 
veïnes, es van reunir en la Conferencia de Hannover 2000 ( la tercera 
Conferencia Europa sobre Ciutats i Municipis sostenibles), per avaluar nostres 
progressos en el camí cap a la sostenibilitat de les nostres ciutats i municipis i 
per arribar a un acord sobre la direcció que han de prendre els nostres 
esforços en l’entrada el Segle XXI. 
 
 Atès que mitjançant la signatura de la Carta de Ciutats i Municipis 
Europeus fins la Sostenibilitat (Carta de Aalborg), nostres autoritats locals 
s’han compromès amb L’Agenda Local 21 u altres processos de planificació per 
el desenvolupament sostenible i s’han unit a la Campanya Europea de Ciutats 
i Municipis Sostenibles. 
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 Atès que estem units en la responsabilitat d’aconseguir el benestar 
de les generacions presents i futures. Per tant , treballem per aconseguir una 
major justícia i igualtat social i contra la pobresa i l’exclusió social, així com 
per aconseguir un medioambient sa i habitable. Valorem i respectem les 
diferencies de cultura, sexe, religió, raça i edat, reconeixem que contribueixen 
al benestar social de les nostres ciutats 
 
 Atès que nosaltres, els líders municipals de Europa i de les regions 
veïnes reunits en Hannover, exhortem a les persones interessades en el procés 
de La Agenda 21 Local a recolzar la Campanya Europea de Ciutats i Municipis 
Sostenibles i les associacions i xarxes que la gestionen. 
 
 Comprometem-se amb les activitats de sostenibilitat local i amb la 
campanya. 
 
 Iniciar amb la participació a la seva ciutat, municipi o país en la 
Campanya, si encara no han signat la Carta de Aalborg. 
 
 Proporcionar a les institucions, com les de investigació i educació, el 
coneixement i mètodes necessaris per tots els participants en el procés de la 
Agenda 21 Local. 
 
 Vista la proposta aprovada per el Consell de Medi Ambient de  
ratificar l’aprovació de la Declaració de Hannover de los Líders municipals en 
el llindar del segle XXI . 
 
  A la vista de l’exposat aquesta Alcaldia  proposa al Ple de 
l’Ajuntament  l’adopció del següent 
 

ACORD 
 
 Primer.- Ratificar l’aprovació de la  Declaració de Hannover de los 
Líders municipals en el llindar del  segle   XXI.”  
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part de la senyora Carmen Romero López, com a Portaveu del 
Grup Municipal d’IC-V,  es fa una explicació de la Moció, manifestant que això 
prové de la Conferència d’Hannover 2000, a la qual van participar 250 líders 
municipals i 36 països, que són les persones que van signar o que estaven 
signant la Carta d’Aalborg. 
 
  Aquestes ciutats i regions i veïns i veïnes es van comprometre a 
una sèrie de coses, van fer un document que s’anomena “la Crida 
d’Hannover”,  i, en principi, nosaltres com a municipi que hem signat la Carta 
d’Aalborg i que estem també dins de la campanya europea de ciutats i 
municipis sostenibles, l’única cosa que fem és ratificar aquest document que 
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es va discutir a l’Assemblea d’Hannover i que al final es va donar com 
document final de tot el procés de discussió d’aquesta conferència.  
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és aprovada per unanimitat dels 
assistents. 
 
 
 
 
 
 I no havent-hi més assumptes a tractar, s'aixeca la  sessió a 
indicació de la Presidència, quan són les vint-i-una hores i quaranta-cinc 
minuts, de la qual s’estenc la present acta, que és signada per l'Alcalde-
President, juntament amb mi, la Secretària General, que ho certifico. 
 


